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Närvarande Sistonen Markku ordförande  
 Aaltonen Juri ledamot  
 Aavaparta Tiina ledamot  
 af Hällström Nina ledamot i stället ersättare Båsk 

Gustav 
 Alaviiri Kaisa ledamot  
 Ali Abdirahman ledamot  
 Ampuja Ari ledamot  
 Aro Olli ledamot  
 Arstila Leila ledamot  
 Cederlöf Karin ledamot  
 Elo Simon ledamot  
 Elo Tiina ledamot  
 Fagerström Noora ledamot  
 Gestrin Christina ledamot  
 Grönroos Simo ledamot  
 Guzenina Maria ledamot  
 Gästrin Eva-Lena ledamot  
 Halkosaari Tommi ledamot  
 Havu Isto ledamot  
 Hietanen-Tanskanen 

Ira 
ledamot  

 Hopsu Inka ledamot  
 Hyrkkö Saara ledamot  
 Jama Mohamed ledamot  
 Juuti Sini ledamot  
 Juvonen Arja ledamot  
 Järvenpää Kaarina ledamot  
 Järvinen Hannu ledamot  
 Kajava Henna ledamot  
 Karimäki Johanna ledamot  
 Katainen Mervi ledamot  
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 Kauma Pia ledamot  
 Kauste Mika ledamot  
 Keisteri-Sipilä Elli ledamot  
 Kemppi-Virtanen Pirjo ledamot  
 Kerola Hannele ledamot i stället ersättare 

Hellström Martti 
 Keronen Jiri ledamot  
 Kilpijoki Kerttu-Liisa ledamot  
 Kivekäs Liisa ledamot i stället ersättare Ali 

Habiba 
 Koponen Noora ledamot  
 Korhonen Henri ledamot  
 Kurri Vanessa ledamot  
 Laakso Mikko ledamot  
 Laakso Ville ledamot  
 Lahtinen Teemu ledamot  
 Laiho Mia ledamot  
 Limnéll Jarno ledamot  
 Lindholm Julia ledamot  
 Löyttyniemi Meri ledamot  
 Markkula Markku ledamot  
 Marttila Helena ledamot  
 Mykkänen Kai ledamot anlände kl. 17.35 § 102 
 Nevanlinna Risto ledamot  
 Nieminen Pinja ledamot  
 Nores Mia ledamot i stället ersättare Kling 

Eero 
 Partanen Henna ledamot  
 Pentikäinen Aulikki ledamot  
 Portin Anders ledamot  
 Poutala Mika ledamot  
 Puntila Päivi ledamot  
 Ruoho Veera ledamot  
 Räf Marika ledamot  
 Sammallahti Tere ledamot  
 Saramäki Sara ledamot  
 Savela Sari ledamot  
 Seppälä Peppi ledamot  
 Stenvall Nora ledamot  
 Särkijärvi Jouni J. ledamot  
 Uotila Kari ledamot  
 Valle Jaana ledamot  
 Vanhanen Joel ledamot  
 Vehmanen Emma-

Stina 
ledamot  

 Viljakainen Paula ledamot  
 Vuornos Henrik ledamot  
 Värmälä Johanna ledamot  
 Ülle Auli ledamot i stället ersättare Hertell 

Sirpa 
 Pohjanmaa Kaisa ersättare för 

ungdomsfullmäktiges 
representant 

 

 Isotalo Olli stadsmiljödirektör  
 Heinaro Mervi livskraftsdirektör  
 Ketonen Timo ekonomi- och 

förvaltningsdirektör 
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§ 100 
Konstaterande av sammanträdets laglighet och beslutsförhet 
 
Beslut Ordföranden konstaterade att sammanträdet var lagligen sammankallat och 

beslutsfört. 
 
Redogörelse Fullmäktige hade sammankallats genom en kallelse som undertecknats av 

fullmäktiges ordförande och daterats 7.11.2024 och som utsänts till 
fullmäktigeledamöterna.
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§ 101 
Val av protokolljusterare 
 
Beslut Till protokolljusterare valdes Henrik Vuornos och Hannu Järvinen. 
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Ordningsnummer 8947/00.00.01/2021 
   
   

 
Fullmäktige 18.11.2024 § 102 
 
 
§ 102 
Upphörande av förtroendeuppdrag som ledamot i fullmäktige 

 
Beredning och upplysningar: 
Kaukonen Katariina 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige konstaterar att Liisa Kivekäs (SDP) förtroendeuppdrag har 
upphört. 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
 

 
Enligt uppgifter som inkommit till Esbo stad 25.9.2024 har ledamot Liisa 
Kivekäs (SDP) avlidit.  
 
I 17 § 2 mom. i kommunallagen konstateras följande: ”Om det 
konstateras att en ledamot har förlorat sin valbarhet eller om en ledamot 
har befriats från sitt uppdrag eller avlidit, kallar fullmäktigeordföranden i 
hans eller hennes ställe för den återstående mandattiden den i 
ordningen första ersättaren från valförbundet, partiet eller den 
gemensamma listan i fråga.” 
 
Enligt 93 § 2 mom. i vallagen ska den kommunala centralvalnämnden 
på begäran av fullmäktiges ordförande förordna nya ersättare i enlighet 
med 17 § i kommunallagen, om antalet ersättare är otillräckligt under 
fullmäktiges mandatperiod. 
 

 
Beslutshistoria 
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Stadsstyrelsen 28.10.2024 § 254 

 
 

 
Förslag Föredragande 
 Stadsdirektör Mäkelä Jukka 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige konstaterar att ledamot Liisa 
Kivekäs (SDP) förtroendeuppdrag har upphört. 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

  
 
Tilläggsmaterial 

  
 
För kännedom 
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Ordningsnummer 8947/00.00.01/2021 
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§ 103 
 
Fyllnadsval: ledamot och vice ordförande i stadsplaneringsnämnden 
 

 
Beredning och upplysningar: 
Kaukonen Katariina 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige väljer 
 
1 
______ (SDP) till ledamot i stadsplaneringsnämnden i stället för Liisa 
Kivekäs (SDP), 
 
2 
 ___________ (SDP) till vice ordförande i stadsplaneringsnämnden. 
 

Behandling  
Ordföranden föreslog att  
 
Fullmäktige väljer 
 
1 Helena Tommola (SDP) till ledamot i stadsplaneringsnämnden i stället 
för Liisa Kivekäs (SDP), 
 
2 Antti Aarnio (SDP) till vice ordförande i stadsplaneringsnämnden, och 
vidare Hannele Kerola till personlig ersättare för Antti Aarnio i stället för 
Helena Tommola.  
 
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att eftersom det inte 
har lämnats förslag som avviker från ordförandens förslag har 
fullmäktige godkänt det enhälligt.  
 
 

Beslut 
Fullmäktige valde 
 
1 
Helena Tommola (SDP) till ledamot i stadsplaneringsnämnden i stället 
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för Liisa Kivekäs (SDP), 
 
2   
Antti Aarnio (SDP) till vice ordförande i stadsplaneringsnämnden, och 
vidare Hannele Kerola till personlig ersättare för Antti Aarnio i stället för 
Helena Tommola. 
 

Redogörelse  
Enligt uppgifter som inkom till Esbo stad 25.9.2024 har 
stadsplaneringsnämndens vice ordförande Liisa Kivekäs avlidit, vilket 
innebär att en ny ledamot och vice ordförande ska väljas till nämnden. 

 
Enligt I delen, 4 kap. 8 § i förvaltningsstadgan består 
stadsplaneringsnämnden av tretton (13) ledamöter med personliga 
ersättare. 

 
Minst fem av nämndens ledamöter ska vara ledamöter eller ersättare i 
fullmäktige. Ordföranden ska vara ledamot i fullmäktige och vice 
ordföranden ska vara ledamot eller ersättare i fullmäktige. 
 
Valbar till en nämnd och ett utskott är enligt 74 § 1 mom. i 
kommunallagen den som är valbar till fullmäktige, dock inte: 
 
1) den som är anställd hos kommunen och lyder under nämnden eller 
utskottet, 
2) den som är anställd hos en sammanslutning eller stiftelse som 
bedriver verksamhet inom nämndens eller utskottets uppgiftsområde 
och där kommunen har bestämmande inflytande, 
 
3) den som är ledamot i styrelsen eller i ett därmed jämförbart organ 
eller i en ledande och ansvarsfull uppgift eller i en därmed jämförbar 
ställning i en affärsdrivande sammanslutning, om det är fråga om en 
sådan sammanslutning som kan ha väsentlig nytta eller lida väsentlig 
skada av hur de ärenden avgörs som normalt behandlas i nämnden. 
 
Organen ska väljas med hänsyn till jämställdhetslagen. På val av 
kommunala organ tillämpas 4 a § i lagen om jämställdhet mellan 
kvinnor och män, enligt vilken kommunala organ med undantag av 
fullmäktige ska bestå av minst 40 procent kvinnor och minst 40 procent 
män. 

 
Kravet på jämställdhet gäller separat för ordinarie ledamöter och 
ersättare. Den lagenliga kvoten ska uppfyllas för både ordinarie 
ledamöter och ersättare. Däremot krävs inte att en ordinarie ledamot 
och dennes personliga ersättare ska representera samma kön. Kravet 
gäller inte heller separat för presidiet. För avvikelse från 
jämställdhetslagen krävs en särskild orsak. 
 
Stadsplaneringsnämnden ska således ha minst sex (6) ledamöter av 
det motsatta könet. Av ledamöterna i stadsplaneringsnämnden är 6 
kvinnor och 7 män. Till ledamot i stadsplaneringsnämnden ska väljas en 
kvinna.  
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Beslutshistoria 
 

 
 

Stadsstyrelsen 28.10.2024 § 255 
 
 

 
Förslag  Föredragande 
 Stadsdirektör Mäkelä Jukka 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige väljer 
 
1 
______ (SDP) till ledamot i stadsplaneringsnämnden i stället för Liisa 
Kivekäs (SDP), 
 
2 
___________ (SDP) till vice ordförande i stadsplaneringsnämnden. 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

  
 
Tilläggsmaterial 

  
 
För kännedom 
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Ordningsnummer 3145/00.01.01/2024 
   
   

 
Fullmäktige 18.11.2024 § 104 
 
 
§ 104 
Ändring av förvaltningsstadgan med anledning av ordnande av offentlig 
arbetskraftsservice med mera 

 
Beredning och upplysningar: 
Kaukonen Katariina 
Toivonen Janne 
Yli-Leppälä Henna 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige 
 
1 
ändrar förvaltningsstadgan enligt bilagan och punkterna 2 och 3, 
 
2 
ändrar VII delen 2 § 1 mom. i förvaltningsstadgan till: 
 
”2 §  
Nedannämnda ordförande och ledamöter får följande arvoden per 
sammanträde:  
--- 
koncernsektionens, närings- och konkurrenskraftssektionens, lokal- och 
bostadssektionens samt sysselsättningssektionens ordförande 420 euro 
 
koncernsektionens, närings- och konkurrenskraftssektionens, lokal- och 
bostadssektionens samt sysselsättningssektionens ledamöter 355 euro 
---”, 
 
3 
ändrar VII delen 5 § 2 mom. i förvaltningsstadgan till: 
 
”5 § 
--- 
Nedan nämnda ordförande och vice ordförande får för de uppgifter som 
inte utförs under mötena följande årsarvoden utöver de mötesarvoden 
som nämns i 2 § i denna stadga: 
--- 
koncernsektionens, närings- och konkurrenskraftssektionens, lokal- och 
bostadssektionens samt sysselsättningssektionens ordförande 3 555 
euro 
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---”, 
 
4 
beslutar att ändringarna träder i kraft 1.1.2025. 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
Ansvaret för att ordna offentlig arbetskraftsservice överförs från arbets- 
och näringsbyråerna till kommunerna eller till ett sysselsättningsområde 
som består av flera kommuner 1.1.2025. Med uppgifterna överförs 
också personalen från statens arbetskraftsservice. 
 
Fullmäktige godkände 23.10.2023 § 117 samarbetsavtalet för Esbo-
Grankulla sysselsättningsområde som inleder sin verksamhet 1.1.2025. 
Esbo är ansvarig kommun för sysselsättningsområdet. 
 
Om offentlig arbetskraftsservice och uppgifter i anslutning till den som 
kommunerna ansvarar för stadgas i lagen om ordnande av 
arbetskraftsservice (380/2023). Som arbetskraftsmyndighet fungerar 
enligt lagen ett gemensamt organ för sysselsättningsområdets städer. 
Under Esbo stadsstyrelse inrättas en sysselsättningssektion och Esbo 
stadsdirektör fattar beslut som gäller arbetskraftsmyndighetens kunder. 
Avsikten är att den del av arbetskraftsmyndighetens behörighet som hör 
till stadsdirektören delegeras av stadsdirektören med 
verksamhetsföreskrifter till tjänsteinnehavare i resultatenheten för 
sysselsättning som en del av ändringen av organisationen inom 
koncernförvaltningen och resultatområdet för livskraft. 
 
Även lagen om främjande av integration (681/2023), som är en 
totalreform av lagstiftningen om integrering, träder i kraft 1.1.2025.  
Syftet med denna reform är att stärka invandrarnas sysselsättning, 
färdigheter som stöder sysselsättningen, språkkunskaper och 
delaktighet i samhället. Lagens ska också främja jämlikhet och 
likabehandling och en positiv växelverkan mellan olika 
befolkningsgrupper. I lagen ingår också skyldigheter för 
arbetskraftsmyndigheten. 
 
I och med överföringen av organiseringsansvaret för arbetskraftsservice 
och totalreformen av integrationslagstiftningen måste stadens 
organisation granskas. I resultatområdet för livskraft föreslås en 
resultatenhet för sysselsättning. Resultatenheten för näringar och 
sysselsättning ändras till resultatenheten för näringar. Resultatenheten 
för sysselsättning ansvarar för den offentliga arbetskraftsservicen och 
för integrationsfrämjande tjänster som syftar till sysselsättning.  Till 
resultatenheten för sysselsättning överförs dessutom personal från 
statens arbetskraftsservice. Till resultatenheten för näringar överförs 
personalen och uppgifterna från koncernförvaltningens ansvarsområden 
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för rådgivnings- och handledningstjänster för invandrare samt för 
internationalism och invandring. Det föreslås att resultatenheternas 
uppgifter och organisationsändringarna förs in i förvaltningsstadgan. 
 
Ändringar i förvaltningsstadgan i anslutning till reformerna av 
arbetskraftservicen och integrationslagstiftningen 
 
Förvaltningsstadgan, del I kapitel 2 Stadsstyrelsen och ledning av 
staden 
 
I enlighet med samarbetsavtalet mellan Esbo och Grankulla föreslås det 
att till I delen 2 kap. 1 § i förvaltningsstadgan, som gäller stadsstyrelsen 
och dess sektioner, fogas en sysselsättningssektion. 
 
Sektionen fogas också till I delen 2 kap. 2 §, som gäller stadsstyrelsens 
sammansättning: stadsstyrelsens presidium ska vara ledamöter i 
antingen koncernsektionen, närings- och konkurrenskraftssektionen, 
lokal- och bostadssektionen eller sysselsättningssektionen. 
 
Tilläggen om sektionens sammansättning baserar sig på 
samarbetsavtalet mellan Esbo och Grankulla. Sysselsättningssektionen 
ska bestå av sju ledamöter med personliga ersättare. Esbo stad utser 
fem och Grankulla stad två ledamöter med personliga ersättare. Esbo 
utser bland ledamöterna ordföranden och vice ordföranden. 
 
Till I delen 2 kap. fogas en ny 7 § om sysselsättningssektionens nio 
uppgifter och om dess beslutanderätt: sysselsättningsektionen är ett 
gemensamt organ för sysselsättningsområdet som bland annat svarar 
för ordnande av lagenlig arbetskraftsservice, för att tjänsterna är jämlikt 
tillgängliga och för tjänsternas produktionssätt samt  
föredrar inom sitt uppgiftsområde förslag till budget och ekonomiplan. 
 
De uppgifter som föreslås för sysselsättningssektionen baserar sig i 
regel på lagen om ordnande av arbetskraftsservice, samarbetsavtalet 
mellan Esbo och Grankulla samt de uppgifter som överförs från närings- 
och konkurrenskraftssektionen. Enligt den gällande förvaltningsstadgan 
ska närings- och konkurrenskraftssektionen framställa till stadsstyrelsen 
om sysselsättningspolitiken och om sysselsättningsfrågor i Berättelsen 
om Esbo. Dessa uppgifter överförs från 5 § som handlar om närings- 
och konkurrenskraftssektionens uppgifter och beslutanderätt till 7 § som 
handlar om sysselsättningssektionens uppgifter och beslutanderätt. På 
grund av den nya paragrafen ändras numreringen av de andra 
paragraferna. 
 
Till I delen 2 kap. 9 § i förvaltningsstadgan fogas stadsdirektörens och 
livskraftsdirektörens föredragningsbefogenheter i 
sysselsättningssektionen: stadsdirektören föredrar utlåtanden om 
budgeten och andra strategiska ärenden och livskraftsdirektören 
föredrar övriga ärenden inom sitt uppgiftsområde. Stadsdirektören har 
dessutom rätt att överta föredragningen av vilket som helst av ärendena 
till sysselsättningssektionen. 
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Som en del av organisationsändringen inom resultatområdet för 
koncernförvaltning och livskraft fogas till I delen 2 kap. 11 §, som gäller 
stadsdirektörens uppgifter och beslutanderätt, att stadsdirektören svarar 
för styrningen av stadens internationella ärenden i enlighet med de 
riktlinjer som fullmäktige och stadsstyrelsen bestämmer. På så sätt 
överförs den operativa verksamheten inom internationella ärenden till 
resultatenheten för näringar. 
 
Till I delen 2 kap. 11 § fogas att stadsdirektören utövar 
arbetskraftsmyndighetens beslutanderätt i beslut som gäller kunder. 
Dessutom överförs från chefen för sysselsättningstjänster (III delen 2 
kap. 5 § Tjänsteinnehavarnas beslutanderätt) till stadsdirektören rätten 
att besluta om beviljande av Esbo-tillägg för sysselsättning. Till I delen 2 
kap. 11 § fogas dessutom att stadsdirektören genom 
verksamhetsföreskrift kan överföra behörigheten som anges i dessa 
punkter till en underlydande tjänsteinnehavare. 
 
Förvaltningsstadgan, del III kapitel 1 Koncernförvaltningen 
 
I och med organisationsreformen på grund av totalreformen av 
integrationslagen föreslås att ur 3 § om koncernförvaltningens uppgifter 
stryks de skrivningar som gäller integration av invandrare på stadsnivå 
samt främjande och styrning av internationellt samarbete. Strykningarna 
baserar sig på att personalen och uppgifterna överförs från 
ansvarsområdena för rådgivnings- och handledningstjänster för 
invandrare samt för internationalism och invandring till resultatenheten 
för näringar. 
 
Förvaltningsstadgan, del III kapitel 2 Resultatområdet för livskraft 
 
I III delen 2 kap. 2 § i förvaltningsstadgan, som gäller organisation och 
ledning av resultatområdet för livskraft, ändras resultatenheten för 
näringar och sysselsättning till resultatenheten för näringar och den nya 
resultatenheten för sysselsättning grundas. Resultatenheten för 
sysselsättning leds av sysselsättningsdirektören och resultatenheten för 
näringar av näringsdirektören. 
 
Till III delen 2 kap. 3 §, som gäller resultatenheternas uppgifter, fogas 
de nya resultatenheternas uppgifter. Resultatenheten för näringar 
svarar för utveckling av stadens livskraft och konkurrenskraft samt 
anknytande partnerskap och stadsmarknadsföring, främjande av 
integrering av invandrare på stadsnivå, främjande och styrning av att 
locka och hålla kvar internationella experter samt internationellt 
samarbete, utveckling och koordineringen av företagstjänster i nätverk 
samt ordnande av de företagstjänster som resultatenheten ansvarar för. 
Resultatenheten för sysselsättning svarar för främjande av 
sysselsättningen, ordnande av offentlig arbetskraftsservice och 
integrationsfrämjande tjänster som syftar till sysselsättning samt 
sektorsövergripande främjande av sysselsättningen. 
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Förvaltningsstadgan, del VII Stadga om arvoden och 
reseersättningar till förtroendevalda 
 
I VII delen 2 och 5 § i förvaltningsstadgan föreslås arvoden till 
ledamöterna och ordföranden i stadsstyrelsens sysselsättningssektion 
som motsvarar arvodena till ledamöterna och ordförandena i 
stadsstyrelsens övriga sektioner. 
 
Ikraftträdande av ändringarna i förvaltningsstadgan 
 
Det föreslås att ändringarna i förvaltningsstadgan träder i kraft 1.1.2025. 
Ansvaret för att ordna arbetskraftsservice och anslutande tjänster 
överförs till kommunerna enligt lagen om ordnande av 
arbetskraftsservice 1.1.2025. Dessutom får kommunerna nya 
skyldigheter enligt lagen om främjande av integration 1.1.2025. 
 

Beslutshistoria 
 

Stadsstyrelsen 28.10.2024 § 257 
 

Förslag  Föredragande 
 
Stadsdirektör Mäkelä Jukka 
 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige 
 
1 
ändrar förvaltningsstadgan enligt bilagan och punkterna 2 och 3, 
 
2 
ändrar VII delen 2 § 1 mom. i förvaltningsstadgan till: 
 
”2 §  
Nedannämnda ordförande och ledamöter får följande arvoden per 
sammanträde:  
--- 
koncernsektionens, närings- och konkurrenskraftssektionens, lokal- och 
bostadssektionens samt sysselsättningssektionens ordförande 420 euro 
 
koncernsektionens, närings- och konkurrenskraftssektionens, lokal- och 
bostadssektionens samt sysselsättningssektionens ledamöter 355 euro 
---”, 
 
3 
ändrar VII delen 5 § 2 mom. i förvaltningsstadgan till: 
 
”5 § 
--- 
Nedan nämnda ordförande och vice ordförande får för de uppgifter som 
inte utförs under mötena följande årsarvoden utöver de mötesarvoden 
som nämns i 2 § i denna stadga: 
--- 
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koncernsektionens, närings- och konkurrenskraftssektionens, lokal- och 
bostadssektionens samt sysselsättningssektionens ordförande 3 555 
euro 
---”, 
 
4 
beslutar att ändringarna träder i kraft 1.1.2025. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

1 Ändringar av förvaltningsstadgan som förutsätts för ordnande av 
arbetskraftsservice med mera, del I och III 

 
Tilläggsmaterial 

  
 
För kännedom 
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Ordningsnummer 3778/00.04.00/2023 
   
   

 
Fullmäktige 18.11.2024 § 105 
 
 
§ 105 
Esbo stads utträde ur Samkommunen för Västra Nylands folkhögskola 

 
Beredning och upplysningar: 
Pesonen Tiina 
Kattelus Johanna 
Pullinen Paula 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige beslutar att Esbo stad utträder ur Samkommunen för Västra 
Nylands folkhögskola från och med 1.1.2026. 
 

Behandling  
Gestrin lämnade stödd av Gästrin ett förslag till förkastande.  
 
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att eftersom det har 
lämnats ett understött förslag om förkastande, som inte kan godkännas 
enhälligt, måste mötet rösta. 
 
Ordföranden föreslog att de som understöder stadsstyrelsens förslag 
röstar ”ja” och de som understöder Gestrins förslag röstar ”nej”. 
Fullmäktige godkände ordförandens förslag. 
 
Fullmäktige godkände stadsstyrelsen förslag med rösterna 47 mot 27 
och 1 blank. Röstningslistan bifogas till protokollet. 
 
 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes. 
 

Redogörelse  
Samkommunen för Västra Nylands folkhögskola (VNF) är en 
svenskspråkig samkommun som äger och upprätthåller folkhögskolan. 
VNF erbjuder ettåriga studier som förbereder för både fortsatta studier 
och för arbetslivet, samt korta kurser. 
 
I samkommunen ingår enligt det gällande grundavtalet Raseborg (56,26 
procent), Kyrkslätt (12,5 procent), Hangö (9,38 procent), Ingå (9,38 
procent), Grankulla (3,12 procent), Esbo (3,12 procent), Vanda (3,12 
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procent) och Sjundeå (3,12 procent). Inom parentes finns ägarandelen 
för varje kommun i enlighet med grundavtalet. Av medlemskommunerna 
utträder Vanda, Kyrkslätt och Hangö ur samkommunen. 
 
Förändringar i samkommunens ägarförhållanden 1.1.2025 
 
Vid den ordinarie samkommunsstämman hösten 2023 fattade 
Raseborgs stad med röstmajoritet beslut om att höja ägarkommunernas 
betalningsandel. Dessutom förutsattes det att medlemskommunerna 
skulle delta i finansieringen av investeringar. Till följd av detta 
meddelade Hangö (stadsfullmäktige 5.12.2023 § 69), Vanda 
(stadsfullmäktige 11.12.2023 § 5) och Kyrkslätt (kommunfullmäktige 
11.12.2023 § 101) att de utträder ur samkommunen från och med 
1.1.2025.  
 
Esbo (fullmäktige 11.12.2023 § 147), Grankulla (stadsfullmäktige 
18.12.2023 § 75) och Ingå (kommunfullmäktige 18.12.2023 § 55) 
beslutade att utträda från och med 1.1.2025 om medlemskommunernas 
betalningsandel för år 2024 stiger med mer än 10 procent eller om 
kommunerna ska delta i finansieringen av investeringarna. Vid VNF:s 
extra samkommunsstämma 20.3.2024 godkändes den ändrade 
budgeten och medlemskommunernas betalningsandel återgick till nivån 
för år 2023, det vill säga 80 000 euro. Det konstaterades också att 
institutet inte hade för avsikt att ansöka om kapital för investeringar från 
medlemskommunerna. Således förföll Esbo, Grankulla och Ingå 
fullmäktiges villkor för utträde ur samkommunen i december 2023. 
 
Processen för ett nytt grundavtal 
 
Vid VNF:s samkommunsstämma 20.3.2024 inrättades en arbetsgrupp 
som bestod av representanter för medlemskommunerna och vars 
uppgift var att utarbeta ett nytt grundavtal. Målet är att det nya avtalet 
träder i kraft 1.1.2025. Esbo stads representant i arbetsgruppen är 
utvecklingschefen för koncernstyrningen Johanna Kattelus. Det utkast 
till grundavtal som arbetsgruppen utarbetat godkändes av 
samkommunens styrelse 27.5.2024. Samkommunen skickade 
29.8.2024 utkastet till grundavtal till de återstående 
medlemskommunerna Raseborg, Ingå, Sjundeå, Esbo och Grankulla 
för godkännande och undertecknande. 
 
Sjundeå (kommunfullmäktige 11.12.2023 § 83) beslutade ursprungligen 
att utträda ur samkommunen från och med 1.1.2025, men deltog i 
förhandlingarna om ändring av grundavtalet. Till följd av förhandlingarna 
och det nya utkastet till grundavtal upphävde Sjundeå fullmäktige sitt 
tidigare beslut att utträda ur samkommunen och godkände det nya 
grundavtalet från och med 1.1.2025. 
 
Ingå kommunfullmäktige har också godkänt det nya grundavtalet 
(9.9.2024 § 36).  
 
Även i Esbo var beredningen redan långt framskriden, men staden blev 
tvungen att avbryta den 26.9.2024 när man fick kännedom om det 
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ändrade utkastet till grundavtal i enlighet med förslaget från ordföranden 
för Raseborgs stadsstyrelse. 
 
Grankulla stad har hittills inte förelagt ärendet för beslut, eftersom 
föredraganden drog bort ärendet från föredragningslistan (Svenska 
utskottet för undervisning och småbarnspedagogik 2.10.2024).  
 
Raseborgs stads agerande i saken 
 
Samkommunens styrelse består av sex ordinarie ledamöter, av vilka 
ordföranden och två ledamöter företräder Raseborg. De tre övriga 
ordinarie ledamöterna är från Ingå, Hangö och Kyrkslätt. Esbo har ingen 
företrädare i styrelsen under innevarande mandatperiod. I närvaro av 
alla företrädare för Raseborg godkände samkommunens styrelse 
27.5.2024 det nya utkastet till grundavtal. Trots detta beslutade 
Raseborgs stadsstyrelse 9.9.2024 § 309 enhälligt att återremittera 
ärendet. 
 
Därefter kontaktade ordföranden för Raseborgs stadsstyrelse 19.9.2024 
per e-post de medlemskommuner som fortsätter som medlemmar, och 
föreslog att utkastet till grundavtal preciseras så att sådana beslut som 
har ekonomiska konsekvenser kräver 2/3 majoritet. Dessutom ombads 
åsikter om avgränsningen av samkommunens grundläggande uppgifter. 
E-postmeddelandet finns som bilaga. 
 
VNF:s rektor skickade 26.9.2024 till ordförandena för kommunernas 
styrelser och till arbetsgruppen för beredning av grundavtalet ett ändrat 
utkast till avtal i enlighet med förslaget från ordföranden för Raseborgs 
stadsstyrelse, där: 
 
den närmare definitionen av samkommunens utbildningsuppgift i 3 § 
har strukits. I stället hänvisas det endast allmänt till tillståndet att driva 
folkhögskolan.  
 
I 5 § konstateras att medlemskommunens röstetal dock inte får 
överstiga 40 procent av det totala antalet röster vid stämman och att 
rösterna fördelas enligt följande: 
Raseborg  40 procent  (4 röster) 
Ingå  30 procent  (3 röster) 
Esbo 10 procent  (1 röst) 
Grankulla 10 procent  (1 röst) 
Sjundeå 10 procent (1 röst) 
Sammanlagt 100 procent (10 röster) 
 
Till denna punkt har på begäran av Raseborg tillagts att en majoritet av 
2/3 krävs vid omröstningen om samkommunsstämmans beslut.  
 
Eftersom Raseborg har 40 procent av rösterna kan VNF:s 
samkommunsstämma i fortsättningen inte fatta beslut utan Raseborgs 
stads godkännande. Det ändrade utkastet till grundavtal som rektorn 
överlämnat finns som tilläggsmaterial (rektorn har avsett att stryka 
texten som har röd färg). 
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Därefter skrev ordföranden för Raseborgs stadsstyrelse på nytt 
3.10.2024 och förtydligade att hon avsett att majoriteten 2/3 endast 
skulle gälla beslut som påverkar ekonomin. I vilket fall som helst 
upplevdes det ovan nämnda majoritetskravet svårt både i Esbo och i 
andra medlemskommuner. Beslutsfattandet i ekonomiska frågor anses 
vara osäkert och svårt att förutsäga för medlemskommunernas del. 
 
Eftersom beredningen av beslutet i Esbo redan framskridit, lämnade 
VNF:s rektor på eftermiddagen 21.10.2024 ett nytt utkast till grundavtal 
där punkten om röstning än en gång ändrats och där också kraven i 
kommunallagen bättre beaktats. 
 
Samkommunens situation och Esbo stads mål 
 
Vid Esbo fullmäktiges tidigare sammanträde 11.12.2023 konstaterades 
§ 147 redan att VNF befinner sig i en svår situation. Länk till 
fullmäktiges protokoll (öppnas i ett nytt fönster).  
 
Antalet studerande vid folkhögskolan per årskurs har varit på nedgång 
en längre tid. Från år 2010 till år 2023 har antalet studerande på de 
långa kurserna sjunkit stadigt till cirka en tredjedel. En motsvarande 
utveckling är synlig i antalet avlagda studieveckor. VNF:s 
revisionsnämnds utvärderingsberättelse för år 2023 finns som 
tilläggsmaterial. Denna höst är antalet studerande 56. Under de senaste 
åren haft 5–8 studerande från Esbo gått i folkhögskolan. 
 
Samkommunens ekonomi står inför utmaningar på grund av det 
minskande antalet studerande och statsandelarna. Även fastigheternas 
underhållsskuld kommer i fortsättningen att belasta samkommunens 
ekonomi.  Vid sammanträdet 7.8.2024 presenterades en plan för 
renovering av folkhögskolans byggnader för VNF:s styrelse. 
Renoveringen har en budget på 507 000 euro. Läs mer om 
samkommunens förvaltning och handlingar på adressen 
https://vnf.fi/om/forvaltning/. 
 
Esboborna kan enligt eget val studera vid högskolan som upprätthålls 
av VNF, oberoende av samkommunens ägarförhållanden. I Esbo stads 
strategi, Berättelsen om Esbo, betonas dock att högskolecampus som 
är verksamma inom staden ska utvecklas så att de studerande trivs och 
vill stanna i Esbo. I denna riktning bör också stadens resurser styras. 
Även om samarbetet också bedrivs med andra aktörer är det motiverat 
att koncentrera sig på att erbjuda utbildning i vår egen stad. Också det 
uppdaterade produktivitets- och anpassningsprogrammet En 
ekonomiskt hållbar stad, som fullmäktige beslutade om 13.6.2022, 
förutsätter att behovet av koncerninnehav utvärderas. 
 
Den gemensamma uppfattningen inom sektorn för fostran och lärande 
samt koncernstyrningen i Esbo stad är att stadens eget 
utvecklingsbehov, samkommunens situation samt Raseborgs stads 
agerande vid samkommunsstämman hösten 2023 och nu vid 
beredningen av grundavtalet inte skapar förutsättningar för fortsatt 
medlemskap i samkommunen. 
 

https://espoo-sv.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=20231043-8
https://espoo-sv.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=20231043-8
https://vnf.fi/om/forvaltning/
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Utträde ur samkommunen från och med 1.1.2026 
 
Enligt motiveringen ovan föreslås det att Esbo stad utträder ur 
Samkommunen för Västra Nylands folkhögskola från och med 1.1.2026. 
 
Enligt 62 § i kommunallagen kan en medlemskommun utträda ur en 
samkommun. Om inte något annat har bestämts i grundavtalet, sker 
utträdet vid utgången av ett kalenderår, sedan medlemskommunen har 
anmält utträdet minst ett år tidigare. 
 
I 22 § i grundavtalet för Samkommunen för Västra Nylands folkhögskola 
konstateras det att om en medlemskommun utträder ur samkommunen, 
övergår till delägarskap eller till ett mindre delägarskap än tidigare, 
betalas till samkommunen genom beslut av samkommunsstämman 
kommunens andel av grundkapitalet eller en del av det. Ifall de övriga 
kommunerna inte löser in kapitalandelen för den kommun som utträder 
ur samkommunen, sänks grundkapitalet. Ersättningen för 
grundkapitalandelen betalas i lika stora rater inom 10 år från det att 
ändringen trädde i kraft. 
 

 
Beslutshistoria 
 

 
 

Stadsstyrelsen 28.10.2024 § 261 
 
 

 
Förslag Föredragande 
 Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige beslutar att Esbo stad utträder ur 
Samkommunen för Västra Nylands folkhögskola från och med 1.1.2026. 
 

Behandling  
Harri Rinta-aho hade förhinder och ärendet föredrogs av Timo Ketonen.  
 
Gestrin lämnade understödd av Kajava följande förslag till återremiss:  
Jag föreslår att ärendet återremitteras och att förhandlingarna om 
avtalet fortsätter med de andra kommunerna. 
 
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att det lämnats ett 
från föredragningen avvikande understött ändringsförslag, vilket 
föranleder omröstning.  
 
Ordföranden konstaterade att stadsstyrelsen hade förkastat Gestrins 
förslag med 6 röster mot 9. Röstningslistan bifogas till protokollet. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes. 
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Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

2 Äänestyslista § 105 
 
Tilläggsmaterial 

- Publiceras inte, Raaseporin kaupunginhallituksen 
puheenjohtajan sähköposti 19.9.2024, innehåller 
personuppgifter 

- Perussopimusluonnos, inkommit 26.9.2024 
- Perussopimusluonnos, inkommit 21.10.2024 
- Revisionsnämndens utvärderingsberättelse 2023 (utan 

underskrifter) 
 
För kännedom 
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Ordningsnummer 5417/10.00.01/2022 
   
   

 
Fullmäktige 18.11.2024 § 106 
 
 
§ 106 
Köp av ett outbrutet område på fastighet nr 49-51-71-1 i Alberga 
(Bordlagt 21.10.2024) 

 
Beredning och upplysningar: 
Rantala Mika 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige beviljar ett tilläggsanslag på 1 
500 000 euro för anskaffning av det outbrutna området. 
 

Behandling  
Ordföranden i fullmäktiges förhandlingskommitté Kauste föreslog 
understödd av Markkula att ärendet remitteras för ny beredning på 
följande grunder: 
 
Ärendet återremitteras till stadsstyrelsen för att utreda alternativet om 
markarrende. 
 
Efter avslutad diskussion om återremiss frågade ordföranden om 
ärendet kan remitteras enhälligt.  Eftersom ingen motsatte sig 
remissförslaget, konstaterade ordföranden att fullmäktige hade godkänt 
förslaget enhälligt. 
 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Ärendet återremitterades för ny beredning enligt följande: 
Ärendet återremitteras till stadsstyrelsen för att utreda alternativet om 
markarrende. 
 

Redogörelse   
Esbo stad sålde år 2016 tomt nr 1 i kvarter nr 51071 till Esbo bostäder 
Ab för bostadsbyggande. Objektet är Esbo bostäders 
detaljplaneutvecklingsobjekt. Planen gör det möjligt att bygga fyra 
punkthus med 4 till 9 våningar och riva ett flervåningshus från 1960-
talet. Tomtens byggrätt är 10 000 v-m². 
 
Esbo bostäder har utvecklat ett koncept för flervåningshus i trä för 
tomten som skulle göra det möjligt att bygga punkthus med lätt 
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konstruktion ovanpå Mästartunneln. De på grund av läget mycket 
krävande grundläggningsförhållandena möjliggjorde slutligen inte ett 
ARA-projekt och Esbo bostäder avstod från projektet tills vidare. 
 
Samtidigt konstaterades det att skol- och daghemsverksamheten i 
Boställsskolans område i Mäkkylä söder om Ring I upphör sommaren 
2022. Det svenska daghemmet och lågstadiet flyttar till det nya 
skolcentret Monikko. På grund av bullret och utsläppen av finpartiklar 
från Ring I var det inte längre möjligt att fortsätta skol- och 
daghemsverksamheten i området. I samma kvarter verkade också ett 
finskt daghem och Esbo konstnärsförening Espoo Art, vilkas 
verksamhet skulle flytta till nya verksamhetsställen.  
 
Stadsmiljösektorn ordnade en ansökan om planeringsreservering av 
Boställsskolans område i slutet av 2018. Till planområdet fogades då 
Boställsskolans idrottsplan, som ligger öster om Y-kvarteret. 
Boställsskolans idrottsplan har använts av en finsk skola för 
årskurserna 1–6, Postipuun koulu, eftersom det tidigare har placerats 
en flyttbar skolbyggnad på skolans egna idrottsplan. Postipuun koulu 
behöver en ersättande idrottsplan i stället för Boställsskolans plan. 
 
På basis av resultatet av ansökan om planeringsreservering inledde 
staden en ändring av detaljplanen Mäkkylägränden för att ändra 
skolområdets användningsändamål till boende. Samtidigt inledde 
stadsmiljösektorn förhandlingar med Esbo bostäder för att bygga en 
idrottsplan på en tomt ovanpå Mästartunneln (51071/1). Idrottsplanens 
läge är betydligt bättre än Boställsskolans gamla idrottsplan, med 
beaktande av buller och utsläpp av finpartiklar från trafiken. Nåbarheten 
är också bättre från Postipuun koulu och annanstans i näromgivningen. 

 
Den gamla Boställsskolans idrottsplan kan anvisas för bostäder enligt 
detaljplaneplanändringen först när en ersättande idrottsplan har byggts. 
Avsikten är att projektet för Mästartunnelns idrottsplan och område för 
allmän parkering ska genomföras med åtgärdstillstånd. För byggandet 
av idrottsplanen har ett statsunderstöd på 240 000 euro beviljats. Det 
ska användas före utgången av 2025. En del av Esbo bostäders 
befintliga bilplatser blir under idrottsplanen. Staden bygger på egen 
bekostnad ersättande bilplatser av motsvarande kvalitet för Esbo 
bostäder på norra delen av tomten i samband med byggandet av den 
nya idrottsplanen. 
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  Bild 1 Det outbrutna områdets läge har markerats med rött 

När staden köper tillbaka det outbrutna området på cirka 7 600 m² av 
Esbo bostäder, kan staden själv bestämma hur länge området 
reserveras för idrott. Om situationen förändras kan staden dryfta 
bostadsbyggande enligt den gällande detaljplanen eller vid behov 
permanent planlägga tomten för idrottsanläggningar. 
 
Som bilaga till köpebrevet har en tomtindelningsplan uppgjorts, som 
parterna förbinder sig till i köpebrevet. Esbo bostäders flervåningshus 
på Krutgatan 9, för vilken en renovering planerats, och de direkta 
funktionerna i anslutning till detta, samt den planerade idrottsplanen 
avgränsas till egna tomter som styckas senare. 
 
Fyra alternativa platser för idrottsplanen har utretts, av vilka den plats 
som föreslås här har den största potentialen och prioriteras av sektorn 
för fostran och lärande. 
 
Staden har förhandlat med Esbo bostäder om köp av det outbrutna 
området och köpesumman har fastställts till 1 500 000 euro. 
Köpesumman bestäms på basis av ARA-priset år 2022 (515 euro/v-m²) 
och i den ingår en gottgörelse på 30 150 euro för 
byggbarhetsutredningar och planutkast som Esbo bostäder låtit göra. 
För att affären ska slutas 2024 krävs ett tilläggsanslag för markförvärv. 
 

Beslutshistoria 
 
 
Fullmäktige 21.10.2024 § 89 
 
Förslag Stadsstyrelsen 
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Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige beviljar ett tilläggsanslag på 1 
500 000 euro för anskaffning av det outbrutna området. 
 

 
Behandling  

Ordförande Sistonen föreslog understödd av Markkula att ärendet 
bordläggs.  
 
Efter avslutad diskussion om bordläggning frågade ordföranden om 
ärendet kan bordläggas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget 
om bordläggning, konstaterade ordföranden att fullmäktige hade 
godkänt det enhälligt. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Ärendet bordlades enhälligt. 

 
Beslutshistoria 
 
Stadsstyrelsen 9.9.2024 § 213 

 
Förslag Stadsmiljödirektör Isotalo Olli 

 
Stadsstyrelsen 
 
1 
beslutar att Esbo stad av Esbo bostäder Ab köper ett outbrutet område 
på cirka 7 600 m² på fastighet nr 49-51-71-1. Köpesumman är 1 500 
000 euro, 
 
2 
bemyndigar stadsmiljödirektören att upprätta och underteckna 
köpebrevet med detaljerade köpevillkor och bilagor, 
 
3 
beslutar att köpebrevet ska undertecknas senast 15.12.2024. Har detta 
beslut på grund av ändringssökande då ännu inte vunnit laga kraft, ska 
köpebrevet undertecknas inom tre (3) månader efter att beslutet vunnit 
laga kraft, 
 
4 
föreslog att fullmäktige beviljar ett tilläggsanslag på 1 500 000 euro för 
anskaffning av det outbrutna området. 
 

Behandling  
Lahtinen lämnade understödd av Kajava följande tilläggsförslag: 
 
”5. Dessutom förutsätter stadsstyrelsen att en kalkyl över intäkterna och 
kostnaderna av genomförandet av detaljplanen Mästartunneln läggs 
fram för stadsstyrelsen.”  
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Efter avslutad diskussion frågade ordföranden om Kajavas förslag kan 
godkännas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, 
konstaterade ordföranden att stadsstyrelsen hade godkänt det. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Stadsstyrelsen 
 
1 
beslutade att Esbo stad av Esbo bostäder Ab köper ett outbrutet 
område på cirka 7 600 m² på fastighet nr 49-51-71-1. Köpesumman är 1 
500 000 euro, 
 
2 
bemyndigar stadsmiljödirektören att upprätta och underteckna 
köpebrevet med detaljerade köpevillkor och bilagor, 
 
3 
beslutade att köpebrevet ska undertecknas senast 15.12.2024. Har 
detta beslut på grund av ändringssökande då ännu inte vunnit laga 
kraft, ska köpebrevet undertecknas inom tre (3) månader efter att 
beslutet vunnit laga kraft, 
 
4 
föreslog att fullmäktige beviljar ett tilläggsanslag på 1 500 000 euro för 
anskaffning av det outbrutna området. 
  
5  
Dessutom förutsätter stadsstyrelsen att en kalkyl över intäkterna och 
kostnaderna av genomförandet av detaljplanen Mästartunneln läggs 
fram för stadsstyrelsen. 
 

Stadsstyrelsen 28.11.2022 § 352 
 
Förslag Föredragande 

Stadsmiljödirektör Isotalo Olli 
  
Stadsstyrelsen 
 
1 
beslutar att Esbo stad av Esbo bostäder Ab köper ett outbrutet område 
på cirka 7 600 m² på fastighet nr 49-51-71-1. Köpesumman är 
3 135 600 euro, 
 
2 
bemyndigar stadsmiljödirektören att upprätta och underteckna 
köpebrevet med detaljerade villkor och bilagor, 
 
3 
beslutar att köpsbeslutet gäller fram till 28.2.2023. 
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Behandling Ordföranden föreslog understödd av Partanen m.fl. att stadsstyrelsen 
återremitterar ärendet för ny beredning. Under beredningen granskas 
prissättningen av tomten på nytt och eventuella alternativa platser där 
idrottsplanen kunde placeras, såsom framtiden för Postipuun koulus 
idrottsplan. 
  
Efter avslutad diskussion frågade ordföranden om ordförandens förslag 
kan godkännas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, 
konstaterade ordföranden att stadsstyrelsen hade godkänt det. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Stadsstyrelsen remitterade ärendet för ny beredning. Under 
beredningen granskas prissättningen av tomten på nytt och eventuella 
alternativa platser där idrottsplanen kunde placeras, såsom framtiden 
för Postipuun koulus idrottsplan. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

3 Liitekartta määräalan ostaminen kiinteistöstä 49-51-71-1 (liite ei 
saavutettava) 

 
Tilläggsmaterial 

  
 
För kännedom 
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Ordningsnummer 3588/10.03.02/2023 
   
   

 
Fullmäktige 18.11.2024 § 107 
 
 
§ 107 
Godkännande av projektplanen för Esbovikens simhall (Bordlagt 
21.10.2024) 

 
Beredning och upplysningar: 
Lithovius Sirpa 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige godkänner den bifogade projektplanen 3.11.2023 för 
Esbovikens simhall. 
 

Behandling  
Ordföranden i fullmäktiges förhandlingskommitté Kauste föreslog 
understödd av fullmäktiges ordförande Sistonen att ärendet 
återremitteras för ny beredning med följande motivering:  
 
Fullmäktige beslutar att ärendet återremitteras till stadsstyrelsen för 
beredning och behandling i januari–februari 2025 med iakttagande av 
följande:  
 
Eftersom rivningen av Esbovikens simhall och byggandet av en ny 
simhall skulle innebära att hallen är ur bruk i flera år, undersöks ännu 
möjligheterna att undvika eller förkorta driftsavbrottet.  Innan den 
detaljerade planeringen framskrider utreds ännu grundligt andra 
alternativ i Esboviken, såsom att simhallen placeras i närheten av den 
nuvarande simhallen, till söder eller sydost om den, samt en placering i 
det så kallade Pikkulaivakvarteret. Då skulle simhallen förbättra 
kvaliteten på Esbovikens kärncentrum och göra tjänsterna där mer 
lockande. Till stöd för beslutsfattandet om alternativa tomter lämnas en 
utredning om deras detaljplaneringssituation och om markägandet, 
samt uppskattningar kostnaderna för olika alternativ. Utredningen tar 
också upp hur lång tid det skulle ta att ändra detaljplanen så att den 
lämpar sig för ett simhallsprojekt och vilka eventuella hinder det finns för 
en ändring. Till stöd för beslutsfattandet lämnas dessutom en 
omfattande rapport om den nuvarande simhallens skick samt en 
bedömning av hur länge och under vilka förutsättningar hallen förblir i 
användbart skick.  
 
Den projektplan som är under behandling förkastas inte, utan 
beredningen enligt den kan fortsätta om det inte går att hitta en 
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alternativ plats. Ombyggnaden av Hagalunds simhall måste påskyndas 
så att den kan tas i bruk innan Esbovikens simhall rivs. 
 
Efter avslutad diskussion om återremiss frågade ordföranden om 
ärendet kan remitteras enhälligt.  Eftersom ingen motsatte sig 
remissförslaget, konstaterade ordföranden att fullmäktige hade godkänt 
förslaget enhälligt. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Ärendet återremitterades för ny beredning enligt följande: 
 
Fullmäktige beslutar att ärendet återremitteras till stadsstyrelsen för 
beredning och behandling i januari–februari 2025 med iakttagande av 
följande:  
 
Eftersom rivningen av Esbovikens simhall och byggandet av en ny 
simhall skulle innebära att hallen är ur bruk i flera år, undersöks ännu 
möjligheterna att undvika eller förkorta driftsavbrottet.  Innan den 
detaljerade planeringen framskrider utreds ännu grundligt andra 
alternativ i Esboviken, såsom att simhallen placeras i närheten av den 
nuvarande simhallen, till söder eller sydost om den, samt en placering i 
det så kallade Pikkulaivakvarteret. Då skulle simhallen förbättra 
kvaliteten på Esbovikens kärncentrum och göra tjänsterna där mer 
lockande. Till stöd för beslutsfattandet om alternativa tomter lämnas en 
utredning om deras detaljplaneringssituation och om markägandet, 
samt uppskattningar kostnaderna för olika alternativ. Utredningen tar 
också upp hur lång tid det skulle ta att ändra detaljplanen så att den 
lämpar sig för ett simhallsprojekt och vilka eventuella hinder det finns för 
en ändring. Till stöd för beslutsfattandet lämnas dessutom en 
omfattande rapport om den nuvarande simhallens skick samt en 
bedömning av hur länge och under vilka förutsättningar hallen förblir i 
användbart skick.  Den projektplan som är under behandling förkastas 
inte, utan beredningen enligt den kan fortsätta om det inte går att hitta 
en alternativ plats. Ombyggnaden av Hagalunds simhall måste 
påskyndas så att den kan tas i bruk innan Esbovikens simhall rivs. 
 

Redogörelse 
 

Projektets namn är Esbovikens simhall, projektnummer 6024. 
Fastigheten ägs av Esbo stad och ligger på adressen Esboviksgränden 
4, 02320 Esbo. 
 
Esbovikens simhall, som blev färdig 1983, ligger i Esbovikens 
idrottspark. Simhallen har ritats av arkitekten Osmo Sipari. 
 
Esbovikens simhall har nått slutet av sin livscykel. Med tanke på antalet 
användare och efterfrågan är bassängerna även för små. Projektet 
planerades ursprungligen som ett ombyggnads- och utbyggnadsprojekt. 
Senare ändrades projektet helt och hållet till ett nybyggnadsprojekt, 
vilket ledde till att projektplanen uppdaterades. I samband med att 
planeringen framskred konstaterades det att reparationsbehoven var 
mer omfattande och att reparationerna var svårare än man 
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ursprungligen uppskattat. Enligt kostnadskalkylen är kostnaderna för en 
nybyggnad tillsammans med rivningskostnaderna dessutom ungefär 
lika stora som kostnaderna för ombyggnad och utbyggnad. I 
nybyggnadsprojektet är det också möjligt att bättre optimera och 
modernisera energi- och lokallösningar samt annan teknik. 
 
För området gjordes en detaljplaneändring med utgångspunkt i en 
höjning av byggrätten till 8 000 m2 våningsyta för tomt nr 5 (49-34-206-
5) i YU-kvarteret 34206, en flyttning av byggnadsytans gränser och en 
utvidgning av tomtens areal samt möjliggörandet av byggandet av en 
parkeringsanläggning med fem våningar på LPA-tomt nr 6 nordväst om 
YU-tomt nr 5. Den nya detaljplanen vann laga kraft 
17.2.2021.Planbeteckningen för simhallskvarteret är nu YU_1, 
byggnadsrätten är 8 000 m2 våningsyta och våningstalet är 2. Totalytan 
från referensplanen för nybyggnaden är 8 820 m². Utöver den 
byggnadsrätt som antecknats i detaljplanen innehåller planen extra 
byggnadsrätt för lokaler och schakt för husteknik, återvinningsrum, 
lokaler för fastighetsskötsel, lokaler för parkering samt en 
transformatorstation. 
 
Enligt de senaste befolkningsprognoserna förutspås befolkningen i 
Esbovikens storområde öka med cirka 20 000 invånare fram till år 2031 
och med 40 000 invånare fram till år 2050. Det ökande antalet 
pensionärer i Esbo orsakar ett tryck på användningen av simhallar 
under dagtid. Under de senaste 20 åren har befolkningsstrukturen i 
Esboviken föråldrats relativt sett mest bland storområdena i Esbo. 
Simhallen är en idrottsinvestering som tydligt leder till ökad aktivitet i 
samtliga åldersgrupper. Resultatområdet för livskraft har deltagit i 
beredningen av projektplanen. 
 
Uppgifter om projektets omfattning och kostnader 
 
Idrottsnämnden har i sitt utlåtande om projektplanen för Esbovikens 
simhall 3.11.2023 konstaterat att projektet också ska omfatta en djup 
allaktivitetsbassäng (hoppbassäng, 25 m), i enlighet med idrotts- och 
ungdomsnämndens tidigare utlåtande om projektplanen 15.12.2020. Till 
övriga delar understöds projektplanen. I enlighet med tidigare beslut har 
den så kallade hoppbassängen inte inkluderats i denna projektplan. I 
projektplanen har man beaktat en utomhusbassäng, som lades till i 
samband med beslutet om den föregående projektplanen, i den 
omfattning som preciserades under det föregående planeringsskedet. 
 
Beslut om projektets tidtabell och finansiering torde fattas vid en 
behandling i Esbo stads förtroendeorgan. Esbovikens simhall ingår inte 
som projekt i investeringsprogrammet som beslutades i december 
2023. 
 
Målpriset för projektet har beräknats med hjälp av Haahtelas 
kostnadsberäkningsprogram Taku på basis av målpriset med Haahtela-
indexet 9/2023 (113,1). 
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Totalyta: 8 820 m² 
 
Målpris 
Simhallen: 33,0 miljoner euro 
Utomhusbassängen: 2,3 miljoner euro 
Sammanlagt: 35,3 miljoner euro 
 
Lokalhyra: 3,90 miljoner euro per år 
 
Projektets måltidtabell 
 
Projektplanering 2023 
Planering 2024–2026 
Beredning av byggandet 2026–2027 
Byggande 2027–2029 
Mottagande 2029 
Ibruktagning 2029 
 
Tidsplanen för byggandet är kopplad till färdigställandet av Hagalunds 
simhall. Resultatenheten för idrott har med tanke på servicenätet 
föreslagit att Esbovikens simhall kan stängas när Hagalunds simhall 
öppnas. 
 
På begäran av stadsstyrelsen har affärsverket Esbo lokaler utrett 
alternativa lösningar för hoppbassängen och uppskattat kostnaderna för 
dem, vilket presenteras i det bifogade tilläggsbladet till projektplanen, 
daterat 27.2.2024: 
 
Alternativ A innebär att den lilla bassängen utomhus, som beskrivs i 
projektplanen, genomförs som en hoppbassäng, vilket höjer de totala 
kostnaderna för projektet till 37,3 miljoner euro. 
 
Alternativ B omfattar utöver det som redovisats i projektplanen också en 
hoppbassängshall på internationell nivå, med möjlighet till 
vattenlöpning, vilket höjer de totala kostnaderna för projektet till 45,9 
miljoner euro. 
 
Kostnadsnivå februari 2024. 
 
När det gäller en alternativ placering av projektet lyfts det dessutom 
fram att ärendet har utretts noggrant i samband med beredningen av 
den genomförda planändringen, och att man kommit fram till att det inte 
finns någon realistisk alternativ placeringsplats i Esbovikens område. 
 

Beslutshistoria 
 
Fullmäktige 21.10.2024 § 90 
 
Förslag  

Stadsstyrelsen 
 
Fullmäktige godkänner den bifogade projektplanen 3.11.2023 för 
Esbovikens simhall. 
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Behandling  

Ordförande Sistonen föreslog understödd av Markkula att ärendet 
bordläggs.  
 
Efter avslutad diskussion om bordläggning frågade ordföranden om 
ärendet kan bordläggas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget 
om bordläggning, konstaterade ordföranden att fullmäktige hade 
godkänt det enhälligt. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Ärendet bordlades enhälligt. 
 

 
Beslutshistoria 

 
Stadsstyrelsen 23.9.2024 § 222 

 
Förslag Föredragande 
 Stadsmiljödirektör Isotalo Olli 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige godkänner den bifogade 
projektplanen 3.11.2023 för Esbovikens simhall. 
 

Behandling  
Aaltonen lämnade understödd av Saramäki följande förslag till 
återremiss: Projektplanen återremitteras för beredning. Under 
remitteringen beräknas kostnaderna för alternativ B i bilaga 2 till 
projektplanen, om projektet inte genomförs som en hoppbassängshall 
på internationell nivå med läktare, utan genom att lägga till en normal 
(20 m x 25 m) allaktivitetsbassäng till baslösningen. 
 
Lahtinen lämnade understödd av Kajava följande ändringsförslag:  
Stadsstyrelsen väljer alternativ B, eftersom det motsvarar idrotts- och 
ungdomsnämndens beslut 24.11.2020 § 48 och idrottsnämndens beslut 
30.11.2023 § 44. 
 
Cederlöf lämnade understödd av Partanen följande förslag till tillägg: 
Om reparationerna av Hagalunds simhall fördröjs, utreds möjligheten att 
inleda projektet innan Hagalunds simhall öppnas. 
 
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att det framställts 
flera från föredragningen avvikande understödda förslag vilket 
föranleder omröstning. 
 
Ordföranden föreslog att man först skulle rösta om remissförslaget, 
därefter om Lahtinens ändringsförslag och slutligen om Cederlöfs 
tilläggsförslag. Stadsstyrelsen godkände röstningsordningen. 
 
Ordföranden konstaterade att stadsstyrelsen förkastat Aaltonens 
remissförslag med 3 röster mot 12. Ordföranden konstaterade att 
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stadsstyrelsen förkastat Lahtinens ändringsförslag med 10 röster mot 5. 
Röstningslistorna bifogas till protokollet.  
 
Ordföranden frågade om Cederlöfs tilläggsförslag kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att det hade godkänts enhälligt. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige godkänner den bifogade 
projektplanen 3.11.2023 för Esbovikens simhall. Om reparationerna av 
Hagalunds simhall fördröjs, utreds möjligheten att inleda projektet innan 
Hagalunds simhall öppnas. 
 

Stadsstyrelsen 12.2.2024 § 35 
 

Förslag  Föredragande 
  Stadsmiljödirektör Isotalo Olli 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige godkänner den bifogade 
projektplanen 3.11.2023 för Esbovikens simhall. 
 

Behandling  
Gestrin lämnade understödd av Partanen m.fl. följande tilläggsförslag: 
 
”2. Om reparationerna av Hagalunds simhall fördröjs, utreds 
möjligheten att inleda projektet innan Hagalunds simhall öppnas.” 
 
Lahtinen lämnade understödd av Kajava följande ändringsförslag: 
 
”Projektplanen godkänns i enlighet med besluten i idrotts- och 
ungdomsnämnden 24.11.2020 § 48 och idrottsnämnden 30.11.2023 § 
44.” 
 
Aaltonen lämnade understödd av Guzenina följande ändringsförslag: 
 
”Till projektplanen fogas den planerade allaktivitetsbassängen eller en 
nära motsvarande bassäng för att öka bassängytan.” 
 
Kajava lämnade följande förslag till remiss: 
 
”Om allaktivitetsbassängen, det vill säga hoppbassängen, inte byggs 
inom projektet för Esbovikens simhall, ska projektet återremitteras för 
beredning så att det omfattar åtminstone någon möjlighet till simhopp 
inomhus (åtminstone en språngbräda).” 
 
Kajava lämnade följande förslag till remiss: 
 
”Om allaktivitetsbassängen, det vill säga hoppbassängen, inte byggs 
inom projektet för Esbovikens simhall, ska projektet återremitteras för 
beredning så att en liten hoppbassäng utomhus, som i Hagalunds 
simhall, läggs till i planen. Bassängen byggs så att det finns möjlighet 
att genomföra en djup allaktivitetsbassäng senare. Enligt de uppgifter 
som jag har fått skulle genomförandet av en liten hoppbassäng kosta 
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cirka 2 miljoner euro, vilket är en mycket liten andel av de totala 
kostnaderna, men det skulle öka den verksamhet i simhallen som är 
viktig för barn och unga och som även i övrigt är väsentlig.” 
 
Partanen föreslog understödd av Kajava att ärendet bordläggs. 
 
Efter avslutad diskussion frågade ordföranden om Partanens förslag 
kan godkännas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig detta, 
konstaterade ordföranden att stadsstyrelsen hade godkänt förslaget. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Ärendet bordlades enhälligt. 
 

Stadsstyrelsens lokal- och bostadssektion 29.1.2024 § 3 
 

Förslag  Föredragande 
  Stadsmiljödirektör Isotalo Olli 

 
Stadsstyrelsens lokal- och bostadssektion föreslår för stadsstyrelsen att 
fullmäktige godkänner den bifogade projektplanen 3.11.2023 för 
Esbovikens simhall. 
 

Behandling  
Kajava föreslog att ärendet bordläggs, eftersom det inte tydligt framgick 
av projektplanen hur hoppbassängen byggs som en del av projektet. 
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att Kajavas förslag 
förfallit i brist på understöd. 
 
Kajava lämnade följande förslag till tillägg: Staden bör göra det möjligt 
för barn och unga att hoppa också i utomhusbassänger – en 
språngbräda och ett hopptorn på minst tre meter bör byggas. Efter 
avslutad diskussion konstaterade ordföranden att Kajavas förslag 
förfallit i brist på understöd. 
 
Cederlöf lämnade understödd av Laiho följande förslag till tillägg: Om 
reparationerna av Hagalunds simhall fördröjs, utreds möjligheten att 
inleda projektet innan Hagalunds simhall öppnar. 
 
Efter avslutad diskussion frågade ordföranden om Cederlöfs förslag kan 
godkännas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig Cederlöfs förslag, 
konstaterade ordföranden att stadsstyrelsens lokal- och bostadssektion 
hade godkänt förslaget enhälligt. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsens lokal- och bostadssektion föreslog för stadsstyrelsen att 
 
1 
fullmäktige godkänner den bifogade projektplanen 3.11.2023 för 
Esbovikens simhall, 
2 
om reparationerna av Hagalunds simhall fördröjs, utreds möjligheten att 
inleda projektet innan Hagalunds simhall öppnas. 
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Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

4 Espoonlahden uimahalli hankesuunnitelma 3.11.2023 
5 Hankesuunnitelma 2023 lisälehti 27022024 

 
Tilläggsmaterial 

- Espoonlahden uimahalli tarveselvitys 
- Liikuntalautakunnan lausunto Espoonlahden uimahallin 

uudisrakennuksen hankesuunnitelmasta 
 
För kännedom 
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Ordningsnummer 2882/10.03.01/2024 
   
   

 
Fullmäktige 18.11.2024 § 108 
 
 
§ 108 
Fråga om halvfärdighet och fördröjning vid återställning av gator, cykel- 
och gångbanor samt gräsmattor efter installation och nergrävning av 
optokabel i Esbo 

 
Beredning och upplysningar: 
Meriläinen Susanna 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på en 
fråga av ledamot Arja Juvonen med flera 19.8.2024 om halvfärdighet 
och fördröjning vid återställning av gator, cykel- och gångbanor samt 
gräsmattor efter installation och nergrävning av optokabel i Esbo samt 
konstaterar att frågan är slutbehandlad. 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
Arja Juvonen och 33 andra fullmäktigeledamöter ställde 19.8.2024 en 
fråga om halvfärdighet och fördröjning vid återställning av gator, cykel- 
och gångbanor samt gräsmattor efter installation och nergrävning av 
optokabel i Esbo. 
 
Frågeställarna undrar hur staden anvisar, övervakar och förpliktar de 
bolag som drar optokabel i Esbo och hur staden bestraffar de bolag 
som inte omsorgsfullt och raskt återställer gator, gång- och cykelbanor 
samt miljön efter installationen av optokabel. 
 
Svar på frågan 
 
Teleoperatörerna har rätt att dra optokabel i allmänt område 
 
Teleföretag har lagstadgad rätt att placera optokabel och mindre 
anordningar på andras mark. Placeringstillstånd ska beviljas alla 
teleföretag som ansöker om det, eftersom konkurrensen mellan 
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telenäten inte får begränsas, bland annat enligt EU-direktiv. Kommunen 
ska övervaka genomförandet enligt de villkor som den ställer vid 
begynnelse- och slutsynen. Företaget ansvarar för genomförandet. 
Kommunen har alltså ingen arbetsledande roll, utan ansvaret för 
genomförande av arbetet och tillsynen över byggarbetsplatsen vilar 
alltid på den som inleder projektet (huvudgenomföraren). 
 
Det är kommunens uppgift att ordna gatuhållningen. Till denna hör 
samordning av arbeten på gatuområdet (84 § i markanvändnings- och 
bygglagen). Samordningen omfattar också ledningar, anordningar och 
konstruktioner ovanför och under gatuområdet En motsvarande 
samordningsuppgift har ålagts kommunen i 110 § i 
kommunikationsmarknadslagen. Enligt 14a § i underhållslagen ska den 
som ansvarar för arbetet göra en anmälan till kommunen om arbete 
som utförs på gator och andra allmänna områden. 
 
Esbo stad följer huvudstadsregionens gemensamma anvisningar 
och föreskrifter 
 
Anvisningarna för användning av allmänna områden, tillfälliga 
trafikarrangemang och gatuarbeten är gemensamma för 
huvudstadsregionen: ”Yleisten alueiden käyttö, tilapäiset 
liikennejärjestelyt ja katutyöt 2024”. 
 
Anvisningarna uppdateras årligen och fungerar som tillståndsvillkor för 
arbeten som utförs i allmänna områden. 
 
Cirka 500–600 aktörer deltar varje år i en kurs om gatuarbeten i 
huvudstadsregionen. I detta nu har 3 390 personer behörighet att utföra 
arbeten på allmänna områden säkert och enligt anvisningarna. Allt som 
allt har 7448 utfört kursen och examen. Behörigheten är i kraft fem år åt 
gången. Kursen har ordnats i över 18 år. Sedan april i år har Finlands 
kommuntekniska förening med stöd av Traficom ordnat en nationell 
nätkurs.  
 
Åtminstone en person som arbetar på byggarbetsplatsen ska ha 
behörighet, det vill säga huvudstadsregionens kort för gatuarbete. 
Dessutom ska den person som ansvarar för grävningsarbetet ha 
Trafikledsverkets kort Väggskydd 1 eller 2 eller ha gått 
huvudstadsregionens kurs om gatuarbete. Huvudstadsregionens kurs 
främjar säkert arbete i allmänna områden enligt tillståndsvillkoren. 
 
Ändring av taxan så att den styr aktörerna bättre samt verksamhet 
som strider mot tillståndsvillkoren 
 
Stadens taxa (Yleisten alueiden käytöstä veloitettavat maksut ja taksat 
Espoossa, inte översatt) följer markanvändnings- och bygglagen samt 
lagen om underhåll och renhållning av gator och vissa allmänna 
områden. Den har uppdaterats för att bättre styra aktörerna att använda 
I taxan styrs aktörerna till användning av passiv infrastruktur, det vill 
säga färdigt nedgrävda rör, till grävning i samarbete med andra aktörer 
samt till snabbare återställande av gatuområden. Tekniska nämnden 
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godkände en ändring av taxan 24.4.2024 och den trädde i kraft 
1.6.2024.  
 
Avgifterna för grävning på allmänna områden höjdes till samma nivå 
som i den övriga huvudstadsregionen. (Helsingfors, Grankulla och 
Vanda) och så att den motsvarar den nuvarande prisutvecklingen. Till 
avgifterna för användning av allmänna områden fogades en ny 
avgiftsklass för grävningsarbeten vars areal överskrider 240 m2 för att 
styra aktörerna till mindre grävområden som kan återställas snabbare. 
 
Dessutom tar staden ut dubbel områdesanvändningsavgift för en sådan 
byggd del av en gata eller annat allmänt område där 
entreprenadavtalets garantitid är i kraft. Avgiften har nedsatts till hälften 
vid samfälld grävning samt vid användning av passiv infrastruktur, det 
vill säga färdigt nedgrävda rör. 
 
För försummelse av tillståndsvillkoren vid arbeten på allmänt område tar 
staden ut 500 euro. Denna avgift kan påföras separat för varje 
förseelse. Försummelseavgiften omfattar ett tillsynsbesök. 
Försummelseavgiften kan påföras på nytt, om försummelsen inte 
avhjälps eller om den upprepas. För varje extra tillsynsbesök som krävs 
tar staden ut 70 euro. 
 
Vid försummelse av anmälningsskyldigheten (olovligt påbörjat arbete) 
tar staden ut dubbel avgift både för områdesanvändningen och för 
behandling och tillsyn av anmälan. 
 
Utöver dessa höjda avgifter tar staden dessutom ut 
försummelseavgiften på 500 euro. 
 
Innan optokabelboomen började debiterades ett tiotal 
försummelseavgifter per år. I fjol hade antalet försummelseavgifter stigit 
till över hundra. 
 
Som en kraftigare åtgärd har Esbo stad tillsammans med Helsingfors 
stad år 2023 lämnat in en brottsanmälan till polisen om en operatörs 
verksamhet. Behandlingen av denna pågår fortfarande. 
 
Syner och övervakning av grävningsarbeten 
 
Enligt 14a § i lagen om underhåll och renhållning av gator och vissa 
allmänna områden ska arbeten på gator eller andra allmänna område 
anmälas till kommunen och arbetet får inte inledas innan kommunen 
har gett sitt samtycke. Detta är nödvändig för att kommunen ska hålla 
sig ajour med arbetena som pågår. Med samordning av arbeten vill 
staden säkerställa att alla nät och anordningar som är väsentliga för 
samhällets och fastigheternas verksamhet placeras ut på ett 
ändamålsenligt sätt. Samtidigt vill man säkerställa att ledningar, 
anordningar och gatukonstruktioner på området inte skadas vid 
grävningsarbeten. 
 
Den praktiska tillsynen utförs av tillsynsmyndighetens 
tjänsteinnehavare. De kan ingripa i försummelser av underhåll och 



 
 
Esbo stad Protokoll  42/70 
 
Fullmäktige § 108 18.11.2024 
 
 
 

 

renhållning med anvisningar, råd och uppmaningar vid anvisningen av 
arbeten på gator och andra allmänna områden. Tjänsteinnehavarna och 
polisen har rätt att använda omedelbart förvaltningstvång för att avvärja 
en omedelbar fara för säkerheten (16 § 4 mom. i lagen om underhåll 
och renhållning av gator och vissa allmänna områden). Vid sidan av 
den kommunala tillsynsmyndigheten ska polisen övervaka att det inte 
orsakas fara för allmän ordning och säkerhet av att underhålls- eller 
renhållningsskyldigheten försummas (15 § 2 mom.). 
 
Tillstånd för allmänna område handläggs och övervakas av fyra (4) 
gatumästare, tre (3) underhållsövervakare samt motsvarande 
parkinspektör på enheten för hantering av områdesanvändning inom 
infrastrukturtjänster på stadsteknikcentralen. Under högsäsongen 
inlämnas över tjugo tillståndsansökningar per dag. Antalet tillstånd har 
ökat kontinuerligt, med 23 procent under de senaste fem åren. Ett 
undantag var år 2023, då antalet enskilda tillstånd minskade, men 
arealen och de debiterade avgifterna ökade kraftigt. Tillsynspersonalens 
mängd har varit oförändrat under de senaste åren. 
 
I Esbo installeras optokabel aktivt av åtta teleföretag: Valokuitunen Oy, 
Elisa Abp, DNA Abp, Telia Finland Abp, GlobalConnect Oy, Täyskuitu 
Etelä-Suomi Oy, stadens IT och CableCrew Oy. 
 
Enligt anmälningsuppgifterna är antalet aktiva byggarbetsplatser med 
grävningstillstånd för närvarande cirka 394. År 2023 beviljades cirka 80 
omfattande och långvariga tillstånd. På byggarbetsplatserna verkar 
också många entreprenörer och underentreprenörer. 
 
Kommunen ska övervaka genomförandet vid begynnelse- och 
slutsynen enligt de uppställda villkoren. Tillsynen av arbetena sker vid 
sidan av begynnelse- och slutsynerna enligt vad resurserna tillåter.  
 
Responsen om byggandet av optokabel gäller i huvudsak återställandet 
av gatu- och grönområden i ursprungligt skick. Staden godkänner 
arbetet som fullbordat när objekten har byggts i enlighet med 
tillståndsvillkoren. På grund av brister i återställande och andra brister 
har staden i många fall varit tvungen att förrätta slutsyn flera gånger 
innan arbetena godkänts.  
 
Respons om grävningsarbetena kontrolleras på plats och förmedlas till 
tillståndshavaren för åtgärder. Dessutom går staden igenom 
problemobjekt vid möten med operatörerna. 
 
I synnerhet återställande (såsom asfalt och gräsmatta) har på vissa 
ställen räckt mycket länge och stadsmiljösektorns kundtjänst har fått en 
massa respons. Återställande av objekten underlättas inte av att 
aktörerna måste vänta på asfaltering över två månader på grund av 
arbetenas mängd.  
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Kommunerna har inlett samarbete för att hantera problemen vid 
dragning av optokabel 
 
I Esbo, liksom i andra kommuner, diskuteras hur kommunen kunde få 
företagen att förbättra installationen av optokablar. 
 
Staden anser att det viktigaste är att arbetena slutförs snabbare och 
mer omsorgsfullt än för närvarande. Enligt respons från invånarna 
slutförs arbetet nog snabbt på vissa ställen, men på andra ställen kan 
det dra ut på tiden oskäligt länge. 
 
Problemet är nationellt och kommunerna har inlett samarbete i frågan. 
Över tio kommuner har redan anmält sig till en samarbetsgrupp för 
dragning av optokablage, vilket berättar om problemets omfattning och 
allvar. 
 
Nu på hösten får vi se hur väl styrningen med hjälp av den ändrade 
taxan fungerar. Inom kommunsamarbetet införs vid behov nya 
verksamhetsmodeller – Esbos nya taxamodell har fått andra kommuner 
att göra likadana ändringar i sina taxor. 
 
Problemet kräver en lagändring så att kommunerna i större utsträckning 
kan påverka genomförandet av och mängden grävningsarbeten i de 
områden som de förvaltar. 
 
Lagändringarna har varit på en omfattande remissrunda i 
kommunsektorn. Kommunerna har i sina kommentarer betonat 
ändringar som ger bättre möjligheter att samordna gatuarbetet så att 
olägenheterna kan minimeras. 

 
 
Beslutshistoria 

 
Stadsstyrelsen 28.10.2024 § 267 

 
Förslag Föredragande 
 
 Stadsmiljödirektör Isotalo Olli 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsen för 
kännedom som svar på en fråga av ledamot Arja Juvonen med flera 
19.8.2024 om halvfärdighet och fördröjning vid återställning av gator, 
cykel- och gångbanor samt gräsmattor efter installation och nergrävning 
av optokabel i Esbo samt konstaterar att frågan är slutbehandlad. 
 

Behandling  
Föredragandens ändringar vid sammanträdet har beaktats i protokollet. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 



 
 
Esbo stad Protokoll  44/70 
 
Fullmäktige § 108 18.11.2024 
 
 
 

 

 
Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

  
 
Tilläggsmaterial 

- Valtuustokysymys valokuituverkon asentamisen ja kaivuutyön 
jälkikorjauksista 

- Yleisten alueiden käytöstä veloitettavat maksut ja taksat 
Espoossa 01.06.2024 

- Yleisten alueiden käyttö, tilapäiset liikennejärjestelyt ja katutyöt 
2024 

 
För kännedom 
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Ordningsnummer 1568/12.01.00/2024 
   
   

 
Fullmäktige 18.11.2024 § 109 
 
 
§ 109 
Motion om att bevara avgiftsfriheten inom utbildning på andra stadiet i 
Esbo (Bordlagt 21.10.2024) 

 
Beredning och upplysningar: 
Erma Tapio 
Westerlund Mia 
Turpeinen Jaakko 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på ledamot 
Saara Hyrkkös m.fl. motion 22.4.2024 om att bevara avgiftsfriheten 
inom utbildning på andra stadiet i Esbo och konstaterar att motionen är 
slutbehandlad. 
 

Behandling  
 
Ordföranden föreslog att detta samt följande ärende diskuteras 
samtidigt och att beslut fattas separat. Fullmäktige godkände enhälligt 
ordförandens förslag till behandlingsordning. 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
  

Nämnderna konstaterade på sina sammanträden (25.9.2024 och 
26.9.2024) att motionen inte längre är aktuell, eftersom regeringen har 
avstått från att begränsa avgiftsfriheten inom utbildning på andra 
stadiet. 
 
Saara Hyrkkö och 20 andra fullmäktigeledamöter lämnade 22.4.2024 en 
motion där de föreslår att avgiftsfriheten ska bevaras på andra stadiet i 
Esbo, även om landets regering skulle fastställa en övre gräns på 18 år 
för avgiftsfri gymnasieutbildning och yrkesinriktade studier. 
 
Motionen tar ställning till en fråga som är viktig med tanke på 
kommuninvånarnas lika möjligheter och hur vardagen i 
gymnasieutbildningen fungerar. Motionen är inte längre aktuell, 
eftersom regeringen avstod från att begränsa avgiftsfriheten för 
utbildning på andra stadiet vid budgetmanglingen 3.9.2024. 
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Avgiftsfriheten på andra stadiet förverkligas alltså i fortsättningen på 
samma sätt som tidigare. 
 
Utlåtandet har beretts inom sektorn för fostran och lärande, där 
företrädare för Svenska bildningstjänster och resultatenheterna för 
utbildning på andra stadiet och ungdomstjänster har deltagit i 
beredningen. Utlåtandet behandlades av nämnden för fostran och 
lärande 25.9.2024 och av nämnden Svenska rum 26.9.2024. 
 
Som en del av planen för de offentliga finanserna 2025–2028 beslutade 
stadsrådet att fastställa en övre gräns på 18 år för den avgiftsfria 
utbildningen som omfattas av läroplikten. Regeringen avstod från att 
begränsa avgiftsfriheten för utbildning på andra stadiet vid 
budgetmanglingen 3.9.2024, så situationen förblir oförändrad till denna 
del. 
 
Gymnasieutbildningen och läromedlen är för närvarande avgiftsfria för 
studerande som inlett sina studier hösten 2021 och som omfattas av 
läroplikten. Läroplikten upphör när den studerande fyller 18 år eller om 
hen före det avlägger en examen på andra stadiet eller motsvarande 
utländsk utbildning. Läropliktiga studerande har rätt till avgiftsfria 
läromedel till utgången av det år då studeranden fyller 20 år, om hen 
inte före detta har avlagt examen på andra stadiet. I regeringens 
proposition begränsas rätten till avgiftsfria läromedel till utgången av det 
år då studeranden fyller 18 år. 
 
Esbo stad skaffar bärbara datorer för alla gymnasister för studierna. 
Datorerna förvaltas centraliserat, vilket möjliggör tillgång till 
utbildningsnätet, centraliserade programuppdateringar och en effektiv 
hantering av datasäkerheten. Till exempel i studentskrivningarna 
underlättar en enhetlig apparatur de tekniska arrangemangen för 
proven. 
 
I Esbo stads gymnasier används i regel digitala läromedel för vilka 
gymnasierna centraliserat skaffar licenser. 
 
De fem första studentexamensproven är avgiftsfria för studerandena. 
Esbo fakturerar studerandena om de vill höja vitsordet för ett godkänt 
prov eller avlägga extra prov. Staden redovisar avgifterna till 
Studentexamensnämnden. 
 
Kostnaderna som orsakas för utbildningsanordnaren av en 
gymnasiestuderande uppstår till största delen redan före utgången av 
det år då studeranden fyller 18 år. Om avgiftsfriheten begränsas så att 
studeranden själv måste betala för sina läromedel, påverkar detta mest 
de studerande som av någon orsak inleder sina gymnasiestudier 
senare eller avlägger gymnasiet på fyra år. 
 
Bärbara datorer 
 
En jämlik, funktionssäker och trygg digital inlärningsmiljö som är 
tillgänglig för alla studerande förutsätter centraliserad förvaltning av 
datorerna samt en standardiserad apparatur i fråga om programvara 



 
 
Esbo stad Protokoll  47/70 
 
Fullmäktige § 109 18.11.2024 
 
 
 

 

och datasäkerhet. Detta är viktigt till exempel vid studentskrivningarna 
och kursproven, eftersom tekniska problem i samband med 
provarrangemangen ökar om studerandena använder många olika 
slags datorer. 
 
Staden skaffar datorerna för gymnasiestuderandena genom 
leasingavtal på tre år. Skolorna uppnår inga kostnadsbesparingar 
genom att samla in datorerna i slutet av höstterminen under det tredje 
studieåret, när studerande har fyllt 18 år, eftersom det inte finns något 
alternativt användningsändamål för datorerna under våren. Om 
datorerna samlas in från studerandena redan vid årsskiftet, ska de 
förvaras på ett lämpligt sätt, vilket kan medföra extra kostnader. 
 
De datorer som studerandena inte längre behöver delas ut till de nya 
studerandena i Esbo. Om datorerna samlas in från alla studerande på 
våren under det tredje studieåret, kan de ges vidare till de nya 
studerandena. Detta minskar antalet datorer som ska skaffas. I detta fall 
skulle dock studerande som avlägger gymnasiet på fyra år bli tvungna 
att skaffa en egen dator för det fjärde studieåret. 
 
Om studerandena i stor utsträckning skulle övergå till att använda sina 
egna datorer, skulle Esbo stad antagligen bli tvungen att skaffa fler 
reservdatorer för studentskrivningarna för att säkerställa de tekniska 
arrangemangen för proven. De datorer som studerandena själva skaffar 
har inte tillgång till utbildningsnätet och det kan också uppstå andra 
tekniska problem med dem. 
 
Det skulle också vara möjligt att fakturera studerandena för användning 
av datorer som ägs av staden. Leasingtiden för datorerna är tre år, 
vilket innebär att det för staden inte uppstår någon stor kostnad för 
datorer som är äldre än det. Om staden skulle besluta att fakturera för 
användningen av datorerna, borde studerandena ha möjlighet att 
använda egen dator i sina studier, vilket orsakar ovannämnda problem. 
På grund av det ökade administrativa arbetet och 
faktureringskostnaderna är det inte förnuftigt att fakturera för 
användningen av datorerna. 
 
Läromedelslicenser 
 
I Esbo stads gymnasier används nästan utan undantag digitala 
läromedel. Längden på läromedelslicenserna varierar mellan tre 
månader och fem år. De licenser som erbjuds och deras pris varierar 
beroende på förläggaren. 
 
För största delen av de studerande som avslutar sina studier på våren 
under det tredje studieåret infaller de sista studieavsnitten under den 
tredje perioden, som börjar redan före årsskiftet. Det är i praktiken inte 
möjligt att spara in på licenserna för dessa studerande. En del av tredje 
årets studerande genomför ännu studier under den fjärde och femte 
perioden. Det är svårt att uppskatta priserna på de läromedel som 
används i dessa studier, eftersom priserna på licenserna varierar 
beroende på läroämne, och eftersom det i vilket fall som helst är mer 
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kostnadseffektivt att skaffa en del av licenserna för en längre tid, till 
exempel för ett år i taget. 
 
Om staden inte köper läromedelslicenser för studerandena, är det på 
studerandenas ansvar att skaffa dem. I gymnasierna är det 
gymnasiesekreteraren som beställer läromedlen och sköter annat 
administrativt arbete. Att utreda licensbehoven för de två sista 
studieperioderna skulle förmodligen orsaka mer administrativt arbete för 
gymnasierna än vad de skulle spara genom att inte köpa licenserna, 
eftersom det inom samma studieavsnitt kan finnas studerande som har 
rätt till kostnadsfritt material och sådana som inte har det. 
 
I fråga om licenserna för det fjärde studieåret är avgränsningen av 
avgiftsfriheten administrativt enklare än i fråga om det tredje studieåret. 
 
Om studeranden av någon anledning har inlett gymnasiestudierna 
senare än de andra, kan studeranden bli tvungen att betala 
läromedelslicenser också för studierna under det andra året. Detta ökar 
avsevärt kostnaderna för studeranden. 
 
Studentskrivningarna 
 
Majoriteten av gymnasiestuderandena avlägger en del av 
studentexamensproven på hösten under det tredje studieåret och en del 
under våren. Priset för ett prov är för tillfället 38 euro. I examen ska ingå 
minst fem prov, vilket innebär att studentexamen för tillfället kostar 
minst 190 euro. Om avgiftsfriheten begränsas, skulle proven på våren 
under det tredje studieåret i fortsättningen betalas antingen av 
studeranden eller av Esbo stad. För närvarande faktureras studerande 
för de prov som överskrider de fem avgiftsfria proven. 
 
Om de prov som avläggs på våren blir avgiftsbelagda för studerandena, 
är det möjligt att antalet prov som avläggs på hösten ökar, vilket kan 
leda till att gymnasierna måste ta i bruk fler lokaler och provövervakare. 
En ökning av antalet prov orsakar också en större arbetsbörda för 
lärarna och högre lönekostnader för att kontrollera proven. Detta 
minskar inte nödvändigtvis antalet prov i motsvarande grad på våren, 
om antalet omskrivningar av prov eller höjningar av vitsord ökar. 
 
Om studerandena avlägger studentexamensprov tidigare än förr, är det 
möjligt att vitsorden sjunker som en följd av att studerandena inte har 
lika mycket tid att förbereda sig inför proven. Deltagandet i 
studentexamensproven tar tid från andra studier och belastar 
studerandena, vilket inverkar negativt på inlärningen. 
 
Det bör observeras att om Esbo stad i fortsättningen betalar 
studentexamensproven enligt sina egna riktlinjer för att kompensera 
statens nedskärningar, behövs det en fungerande teknisk lösning för att 
följa upp antalet avgiftsfria prov. Studentexamensnämnden följer upp 
antalet avgiftsfria prov, men enligt Esbo stads egna riktlinjer för de 
avgiftsfria 
proven måste staden själv följa upp det. Det nuvarande 
elevdatasystemet lämpar sig inte för detta ändamål och det är inte i 
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praktiken förnuftigt att ordna uppföljning utanför elevdatasystemet för ett 
stort antal studerande. 
 
Risker eller problem med att begränsa avgiftsfriheten 
 
Konsekvenserna av begränsningen av avgiftsfriheten är små för största 
delen av de studerande. Mest ökar utbildningskostnaderna för 
studerande som av någon anledning inleder sina studier senare eller 
avlägger gymnasiet på mer än tre år. Dessa studerande har ofta större 
inlärningsutmaningar än genomsnittet eller andra faktorer som belastar 
dem, och de befinner sig ofta redan i en svårare situation än de andra. 
Den ekonomiska osäkerheten är en betydande faktor som belastar 
studerandena. Enligt enkäten Hälsa i skolan (2023) upplever nästan en 
fjärdedel av flickorna skoltrötthet och 40 procent känslor av 
otillräcklighet. 
 
Om gymnasiestudierna delvis blir avgiftsbelagda, finns det en risk för att 
fler studerande avbryter sina studier när de fyller 18 år och läroplikten 
upphör. Om studeranden avbryter sina studier, går de satsningar som 
gjorts på studierna fram till dess förlorade och det blir betydligt svårare 
för studeranden att söka sig till fortsatta studier. 
 
Studieplanerna har utarbetats med antagandet att studierna på andra 
stadiet är avgiftsfria. Nu träder ändringen eventuellt i kraft mitt under 
studierna, utan att studerandena har kunnat beakta den när planerna 
utarbetades. 

 
Beslutshistoria 
 

Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

 
Beslutshistoria 
 
 
Fullmäktige 21.10.2024 § 97 
 
Förslag 
  Stadsstyrelsen 
 

Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på ledamot 
Saara Hyrkkös m.fl. motion 22.4.2024 om att bevara avgiftsfriheten 
inom utbildning på andra stadiet i Esbo och konstaterar att motionen är 
slutbehandlad. 

 
 
Behandling  

Ordförande Sistonen föreslog understödd av Keronen att ärendet 
bordläggs.  
 
Efter avslutad diskussion om bordläggning frågade ordföranden om 
ärendet kan bordläggas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget 
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om bordläggning, konstaterade ordföranden att fullmäktige hade 
godkänt det enhälligt. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Ärendet bordlades enhälligt.   
 

 
 

 
Beslutshistoria 

 
Stadsstyrelsen 7.10.2024 § 244 

 
Förslag Föredragande 
 Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsen för 
kännedom som svar på ledamot Saara Hyrkkös m.fl. motion 22.4.2024 
om att bevara avgiftsfriheten inom utbildning på andra stadiet i Esbo 
och konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
 

Behandling  
Direktören för sektorn för fostran och lärande Harri Rinta-aho hade 
förhinder och ärendet föredrogs av ekonomi- och förvaltningsdirektör 
Timo Ketonen. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 

Nämnden för fostran och lärande 25.9.2024 § 174 
 
Förslag Föredragande 
 Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 

 
Nämnden för fostran och lärande ger ett utlåtande enligt redogörelsen 
om motionen som ledamot Saara Hyrkkö och 20 andra 
fullmäktigeledamöter lämnade 22.4.2024 där de föreslår att 
avgiftsfriheten ska bevaras på andra stadiet i Esbo, även om landets 
regering skulle fastställa en övre gräns på 18 år för avgiftsfri 
gymnasieutbildning och avgiftsfria yrkesinriktade studier. 

 
Beslut 

Nämnden för fostran och lärande 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 

 
Nämnden Svenska rum 26.9.2024 § 76 
 
Förslag   Föredragande 

Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 
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Nämnden Svenska rum ger ett utlåtande enligt redogörelsedelen om 
motionen som Saara Hyrkkö och 20 andra fullmäktigeledamöter 
lämnade 22.4.2024 där de föreslår att avgiftsfriheten ska bevaras på 
andra stadiet i Esbo, även om landets regering skulle fastställa en övre 
gräns på 18 år för avgiftsfri gymnasieutbildning och avgiftsfria 
yrkesinriktade studier. 
  

Beslut 
Nämnden Svenska rum 
Förslaget godkändes enhälligt. 
 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

  
 
Tilläggsmaterial 

- Valtuustoaloite maksuttoman toisen asteen säilyttämisestä 
Espoossa 

 
För kännedom 
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Ordningsnummer 1569/02.02.03/2024 
   
   

 
Fullmäktige 18.11.2024 § 110 
 
 
§ 110 
Motion om utredning av kostnaderna för att bevara avgiftsfriheten inom 
utbildning på andra stadiet i Esbo (Bordlagt 21.10.2024) 

 
Beredning och upplysningar: 
Erma Tapio 
Westerlund Mia 
Turpeinen Jaakko 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på en 
motion av ledamot Maria Guzenina m.fl. 22.4.2024 om utredning av 
kostnaderna för att bevara avgiftsfriheten inom utbildning på andra 
stadiet i Esbo och konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
  

Nämnderna konstaterade på sina sammanträden (25.9.2024 och 
26.9.2024) att motionen inte längre är aktuell, eftersom regeringen har 
avstått från att begränsa avgiftsfriheten inom utbildning på andra 
stadiet. 
  
Maria Guzenina och 22 andra fullmäktigeledamöter lämnade 22.4.2024 
en motion där de föreslår att Esbo stad utreder konsekvenserna av och 
kostnaderna för nedskärningen av den avgiftsfria undervisningen på 
andra stadiet redan före budgetbeslutet samt ett anslag i budgeten för 
sektorn för fostran och lärande.  
  
Motionen tar ställning till en fråga som är viktig med tanke på 
kommuninvånarnas lika möjligheter och hur vardagen i 
gymnasieutbildningen fungerar. Motionen är inte längre aktuell, 
eftersom regeringen avstod från att begränsa avgiftsfriheten för 
utbildning på andra stadiet vid budgetmanglingen 3.9.2024. 
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Avgiftsfriheten på andra stadiet förverkligas alltså i fortsättningen på 
samma sätt som tidigare.   
    
Utlåtandet har beretts inom sektorn för fostran och lärande, där 
företrädare för Svenska bildningstjänster och resultatenheterna för 
utbildning på andra stadiet och ungdomstjänster har deltagit i 
beredningen. Utlåtandet behandlades av nämnden för fostran och 
lärande 25.9.2024 och av nämnden Svenska rum 26.9.2024.  
  
Som en del av planen för de offentliga finanserna 2025–2028 beslutade 
stadsrådet att fastställa en övre gräns på 18 år för den avgiftsfria 
utbildningen som omfattas av läroplikten. Regeringen avstod från att 
begränsa avgiftsfriheten för utbildning på andra stadiet vid 
budgetmanglingen 3.9.2024, så situationen förblir oförändrad till denna 
del.   
  
Gymnasieutbildningen och läromedlen är för närvarande avgiftsfria för 
studerande som inlett sina studier hösten 2021 och som omfattas av 
läroplikten. Läroplikten upphör när den studerande fyller 18 år eller om 
hen före det avlägger en examen på andra stadiet eller motsvarande 
utländsk utbildning. Läropliktiga studerande har rätt till avgiftsfria 
läromedel till utgången av det år då studeranden fyller 20 år, om hen 
inte före detta har avlagt examen på andra stadiet. I regeringens 
proposition begränsas rätten till avgiftsfria läromedel till utgången av det 
år då studeranden fyller 18 år.  
  
Esbo stad skaffar bärbara datorer för alla gymnasister för studierna. 
Datorerna förvaltas centraliserat, vilket möjliggör tillgång till 
utbildningsnätet, centraliserade programuppdateringar och en effektiv 
hantering av datasäkerheten. Till exempel i studentskrivningarna 
underlättar en enhetlig apparatur de tekniska arrangemangen för 
proven.  
  
I Esbo stads gymnasier används i regel digitala läromedel för vilka 
gymnasierna centraliserat skaffar licenser.  
  
De fem första studentexamensproven är avgiftsfria för studerandena. 
Esbo fakturerar studerandena om de vill höja vitsordet för ett godkänt 
prov eller avlägga extra prov. Staden redovisar avgifterna till 
Studentexamensnämnden.  
  
Kostnaderna som orsakas för utbildningsanordnaren av en 
gymnasiestuderande uppstår till största delen redan före utgången av 
det år då studeranden fyller 18 år. Om avgiftsfriheten begränsas så att 
studeranden själv måste betala för sina läromedel, påverkar detta mest 
de studerande som av någon orsak inleder sina gymnasiestudier 
senare eller avlägger gymnasiet på fyra år.  
  
Bärbara datorer  
  
En jämlik, funktionssäker och trygg digital inlärningsmiljö som är 
tillgänglig för alla studerande förutsätter centraliserad förvaltning av 
datorerna samt en standardiserad apparatur i fråga om programvara 
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och datasäkerhet. Detta är viktigt till exempel vid studentskrivningarna 
och kursproven, eftersom tekniska problem i samband med 
provarrangemangen ökar om studerandena använder många olika 
slags datorer.  
  
Staden skaffar datorerna för gymnasiestuderandena genom 
leasingavtal på tre år. Skolorna uppnår inga kostnadsbesparingar 
genom att samla in datorerna i slutet av höstterminen under det tredje 
studieåret, när studerande har fyllt 18 år, eftersom det inte finns något 
alternativt användningsändamål för datorerna under våren. Om 
datorerna samlas in från studerandena redan vid årsskiftet, ska de 
förvaras på ett lämpligt sätt, vilket kan medföra extra kostnader.  
  
De datorer som studerandena inte längre behöver delas ut till de nya 
studerandena i Esbo. Om datorerna samlas in från alla studerande på 
våren under det tredje studieåret, kan de ges vidare till de nya 
studerandena. Detta minskar antalet datorer som ska skaffas. I detta fall 
skulle dock studerande som avlägger gymnasiet på fyra år bli tvungna 
att skaffa en egen dator för det fjärde studieåret.  
  
Om studerandena i stor utsträckning skulle övergå till att använda sina 
egna datorer, skulle Esbo stad antagligen bli tvungen att skaffa fler 
reservdatorer för studentskrivningarna för att säkerställa de tekniska 
arrangemangen för proven. De datorer som studerandena själva skaffar 
har inte tillgång till utbildningsnätet och det kan också uppstå andra 
tekniska problem med dem.  
  
Det skulle också vara möjligt att fakturera studerandena för användning 
av datorer som ägs av staden. Leasingtiden för datorerna är tre år, 
vilket innebär att det för staden inte uppstår någon stor kostnad för 
datorer som är äldre än det. Om staden skulle besluta att fakturera för 
användningen av datorerna, borde studerandena ha möjlighet att 
använda egen dator i sina studier, vilket orsakar ovannämnda problem. 
På grund av det ökade administrativa arbetet och 
faktureringskostnaderna är det inte förnuftigt att fakturera för 
användningen av datorerna.  
  
Läromedelslicenser  
  
I Esbo stads gymnasier används nästan utan undantag digitala 
läromedel. Längden på läromedelslicenserna varierar mellan tre 
månader och fem år. De licenser som erbjuds och deras pris varierar 
beroende på förläggaren.  
  
För största delen av de studerande som avslutar sina studier på våren 
under det tredje studieåret infaller de sista studieavsnitten under den 
tredje perioden, som börjar redan före årsskiftet. Det är i praktiken inte 
möjligt att spara in på licenserna för dessa studerande. En del av tredje 
årets studerande genomför ännu studier under den fjärde och femte 
perioden. Det är svårt att uppskatta priserna på de läromedel som 
används i dessa studier, eftersom priserna på licenserna varierar 
beroende på läroämne, och eftersom det i vilket fall som helst är mer 
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kostnadseffektivt att skaffa en del av licenserna för en längre tid, till 
exempel för ett år i taget.  
  
Om staden inte köper läromedelslicenser för studerandena, är det på 
studerandenas ansvar att skaffa dem. I gymnasierna är det 
gymnasiesekreteraren som beställer läromedlen och sköter annat 
administrativt arbete. Att utreda licensbehoven för de två sista 
studieperioderna skulle förmodligen orsaka mer administrativt arbete för 
gymnasierna än vad de skulle spara genom att inte köpa licenserna, 
eftersom det inom samma studieavsnitt kan finnas studerande som har 
rätt till kostnadsfritt material och sådana som inte har det.  
  
I fråga om licenserna för det fjärde studieåret är avgränsningen av 
avgiftsfriheten administrativt enklare än i fråga om det tredje studieåret.  
  
Om studeranden av någon anledning har inlett gymnasiestudierna 
senare än de andra, kan studeranden bli tvungen att betala 
läromedelslicenser också för studierna under det andra året. Detta ökar 
avsevärt kostnaderna för studeranden.  
  
Studentskrivningarna  
  
Majoriteten av gymnasiestuderandena avlägger en del av 
studentexamensproven på hösten under det tredje studieåret och en del 
under våren. Priset för ett prov är för tillfället 38 euro. I examen ska ingå 
minst fem prov, vilket innebär att studentexamen för tillfället kostar 
minst 190 euro. Om avgiftsfriheten begränsas, skulle proven på våren 
under det tredje studieåret i fortsättningen betalas antingen av 
studeranden eller av Esbo stad. För närvarande faktureras studerande 
för de prov som överskrider de fem avgiftsfria proven.  
  
Om de prov som avläggs på våren blir avgiftsbelagda för studerandena, 
är det möjligt att antalet prov som avläggs på hösten ökar, vilket kan 
leda till att gymnasierna måste ta i bruk fler lokaler och provövervakare. 
En ökning av antalet prov orsakar också en större arbetsbörda för 
lärarna och högre lönekostnader för att kontrollera proven. Detta 
minskar inte nödvändigtvis antalet prov i motsvarande grad på våren, 
om antalet omskrivningar av prov eller höjningar av vitsord ökar.  
  
Om studerandena avlägger studentexamensprov tidigare än förr, är det 
möjligt att vitsorden sjunker som en följd av att studerandena inte har 
lika mycket tid att förbereda sig inför proven. Deltagandet i 
studentexamensproven tar tid från andra studier och belastar 
studerandena, vilket inverkar negativt på inlärningen.  
  
Det bör observeras att om Esbo stad i fortsättningen betalar 
studentexamensproven enligt sina egna riktlinjer för att kompensera 
statens nedskärningar, behövs det en fungerande teknisk lösning för att 
följa upp antalet avgiftsfria prov. Studentexamensnämnden följer upp 
antalet avgiftsfria prov, men enligt Esbo stads egna riktlinjer för de 
avgiftsfria proven måste staden själv följa upp det. Det nuvarande 
elevdatasystemet lämpar sig inte för detta ändamål och det är inte i 
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praktiken förnuftigt att ordna uppföljning utanför elevdatasystemet för ett 
stort antal studerande.  
  
Risker eller problem med att begränsa avgiftsfriheten  
  
Konsekvenserna av begränsningen av avgiftsfriheten är små för största 
delen av de studerande. Mest ökar utbildningskostnaderna för 
studerande som av någon anledning inleder sina studier senare eller 
avlägger gymnasiet på mer än tre år. Dessa studerande har ofta större 
inlärningsutmaningar än genomsnittet eller andra faktorer som belastar 
dem, och de befinner sig ofta redan i en svårare situation än de andra. 
Den ekonomiska osäkerheten är en betydande faktor som belastar 
studerandena. Enligt enkäten Hälsa i skolan (2023) upplever nästan en 
fjärdedel av flickorna skoltrötthet och 40 procent känslor av 
otillräcklighet.  
  
Om gymnasiestudierna delvis blir avgiftsbelagda, finns det en risk för att 
fler studerande avbryter sina studier när de fyller 18 år och läroplikten 
upphör. Om studeranden avbryter sina studier, går de satsningar som 
gjorts på studierna fram till dess förlorade och det blir betydligt svårare 
för studeranden att söka sig till fortsatta studier.  
  
Studieplanerna har utarbetats med antagandet att studierna på andra 
stadiet är avgiftsfria. Nu träder ändringen eventuellt i kraft mitt under 
studierna, utan att studerandena har kunnat beakta den när planerna 
utarbetades. 

 
 
Beslutshistoria 
 
 
Fullmäktige 21.10.2024 § 98§ 110 
 
Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på en 
motion av ledamot Maria Guzenina m.fl. 22.4.2024 om utredning av 
kostnaderna för att bevara avgiftsfriheten inom utbildning på andra 
stadiet i Esbo och konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
 

Behandling  
Ordförande Sistonen föreslog understödd av Keronen att ärendet 
bordläggs.  
 
Efter avslutad diskussion om bordläggning frågade ordföranden om 
ärendet kan bordläggas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget 
om bordläggning, konstaterade ordföranden att fullmäktige hade 
godkänt det enhälligt. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
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Beslutshistoria 

 
Stadsstyrelsen 7.10.2024 § 245 

 
Förslag Föredragande 
 Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsen för 
kännedom som svar på en motion av ledamot Maria Guzenina m.fl. 
22.4.2024 om utredning av kostnaderna för att bevara avgiftsfriheten 
inom utbildning på andra stadiet i Esbo och konstaterar att motionen är 
slutbehandlad. 
 

Behandling  
Direktören för sektorn för fostran och lärande Harri Rinta-aho hade 
förhinder och ärendet föredrogs av ekonomi- och förvaltningsdirektör 
Timo Ketonen. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 

Nämnden för fostran och lärande 25.9.2024 § 175 
 
Förslag Föredragande 
 Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 

 
Nämnden för fostran och lärande ger ett utlåtande enligt redogörelsen 
om motionen som ledamot Maria Guzenina och 22 andra 
fullmäktigeledamöter lämnade 22.4.2024 där de föreslår att Esbo stad 
utreder konsekvenserna av och kostnaderna för nedskärningen av den 
avgiftsfria undervisningen på andra stadiet redan före budgetbeslutet 
samt möjligheten till ett anslag i budgeten för sektorn för fostran och 
lärande. 
 

Beslut 
Nämnden för fostran och lärande 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 

Nämnden Svenska rum 26.9.2024 § 75 
 
Förslag   Föredragande 

Direktör för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 
  
Nämnden Svenska rum ger ett utlåtande enligt redogörelsedelen om 
motionen som ledamot Maria Guzenina och 22 andra 
fullmäktigeledamöter lämnade 22.4.2024 där de föreslår att Esbo stad 
utreder konsekvenserna av och kostnaderna för nedskärningen av den 
avgiftsfria undervisningen på andra stadiet redan före budgetbeslutet 
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samt möjligheten till ett anslag i budgeten för sektorn för fostran och 
lärande. 
  

Beslut 
Nämnden Svenska rum 
Förslaget godkändes enhälligt. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

  
 
Tilläggsmaterial 

- Motion om utbildning på andra stadiet i Esbo 
 
För kännedom 
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Ordningsnummer 2068/12.00.01/2024 
   
   

 
Fullmäktige 18.11.2024 § 111 
 
 
§ 111 
Motion om att varje ung person har rätt till en trygg skolstig – Esbo 
måste satsa på att möta regnbågsunga och på deras välbefinnande i 
skolan 

 
Beredning och upplysningar: 
Veikkolainen Veera 
Tuulosniemi Susan 
Lybeck Noora 
Kaarnalehto Annika 
Stark Elisa 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige antecknar redogörelsedelen för kännedom som svar på 
ledamöterna Peppi Seppäläs och Janne Hirvasvuopios m.fl. motion 
20.5.2024 om att varje ung person har rätt till en trygg skolstig och att 
Esbo måste satsa på att möta regnbågsunga och på deras 
välbefinnande i skolan och konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
 

Behandling  
Seppälä lämnade understödd av Arstila följande förslag till hemställan 
12.2: 
 
Fullmäktige hemställer att man inom ramen för den nuvarande 
budgeten strävar efter att säkerställa att i synnerhet de skolor där man 
ännu inte har genomgått regnbågsutbildning ska göra det så snart som 
möjligt. 
 
Kajava lämnade understödd av Juvonen m.fl. följande förslag till 
hemställan 12.3: 
 
Fullmäktige hemställer att man i skolornas arbete för jämlikhet och 
likabehandling ska fundera tillsammans med de unga på hur man kunde 
frångå att använda ord som hänvisar till minoriteter som skällsord. 
 
Efter avslutad diskussion sammanfattade ordföranden de förslag som 
hade lämnats under diskussionen och konstaterade att stadsstyrelsens 
förslag hade godkänts enhälligt. 
 
Därefter behandlades förslagen till hemställningar. 
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Ordföranden konstaterade att Kajavas förslag till hemställan hade väckt 
motstånd under diskussionen och att fullmäktige därför måste rösta om 
det.  
 
Ordföranden föreslog att de som understöder Kajavas förslag röstar ”ja” 
och de som motsätter sig förslaget röstar ”nej”. Fullmäktige godkände 
ordförandens förslag. 
 
 
Vid omröstningen godkände fullmäktige Kajavas förslag med rösterna 
62 mot 5 och 8 blanka. Röstningslistan bifogas till protokollet. 
 
Ordföranden konstaterade att Seppäläs förslag till hemställan hade 
väckt motstånd under diskussionen och att fullmäktige därför måste 
rösta om det.  
 
Ordföranden föreslog att de som understöder Seppäläs förslag röstar 
"ja" och de som motsätter sig förslaget röstar "nej". Fullmäktige 
godkände ordförandens förslag. 
 
Fullmäktige godkände Seppäläs förslag med rösterna 51 mot 18 och 6 
blanka. Röstningslistan bifogas till protokollet. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 
Dessutom godkändes följande hemställningar:  
 
12.2 
Fullmäktige hemställer att man inom ramen för den nuvarande 
budgeten strävar efter att säkerställa att i synnerhet de skolor där man 
ännu inte har genomgått regnbågsutbildning ska göra det så snart som 
möjligt. 
 
12.3 
Fullmäktige hemställer att man i skolornas arbete för jämlikhet och 
likabehandling ska fundera tillsammans med de unga på hur man kunde 
frångå att använda ord som hänvisar till minoriteter som skällsord. 
 

Redogörelse  
Peppi Seppälä, Janne Hirvasvuopio och 24 andra ledamöter lämnade 
20.5.2024 en motion där de för fram att Esbo stad ska sörja för att 
regnbågsunga känner sig trygga och att i synnerhet tjänsteinnehavare 
som jobbar i skolor/på första och andra stadiet ska utbildas i hur de 
möter regnbågsunga. 
 
Beredning 

Utlåtandet har beretts av enheten förvaltning och utveckling inom 
staben för sektorn för fostran och lärande samt resultatenheterna för 
finsk grundläggande utbildning, Svenska bildningstjänster och utbildning 
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på andra stadiet. Utlåtandet behandlas av nämnden för fostran och 
lärande 25.9.2024 och av nämnden Svenska rum 26.9.2024. 
 
Ungdomsfullmäktige i Esbo gav ett utlåtande om motionen i augusti 
2024. Ungdomsfullmäktige stöder motionen om att varje ung person har 
rätt till en trygg skolstig och om att Esbo måste satsa på att möta 
regnbågsunga och på deras välbefinnande i skolan. Denna motion är 
mycket viktig och aktuell, eftersom den gäller en av de mest sårbara 
grupperna i vårt samhälle – regnbågsunga. 
 
Ungdomsfullmäktige konstaterar i sitt utlåtande att Esbo genom att 
satsa på att möta regnbågsunga och på deras välbefinnande i skolorna 
sänder ett starkt budskap om att staden har förbundit sig vid att främja 
jämställdhet och likabehandling. I praktiken innebär detta bland annat 
att lärare och övrig personal utbildas så att de kan möta och stöda 
regnbågsunga på bästa möjliga sätt. Dessutom är det viktigt att i 
skolorna skapa trygga och inklusiva lokaler, där varje ung person kan 
vara sig själv utan att vara rädd för att bli diskriminerad eller mobbad. 
(Ungdomsfullmäktiges utlåtande bifogas i sin helhet som 
tilläggsmaterial.) 
 
I motionen konstateras att den senaste enkäten Hälsa i skolan visar att 
välbefinnandet, hälsan och delaktigheten bland unga som hör till 
könsminoriteter och sexuella minoriteter är svaga inom alla delområden 
som undersöks jämfört med cis-könade och heterosexuella unga. 
 
De undertecknade föreslår att Esbo stad sörjer för att regnbågsunga 
känner sig trygga och att i synnerhet tjänsteinnehavare som jobbar i 
skolor/på första och andra stadiet utbildas i hur de möter regnbågsunga. 
 
Nämndens utlåtande 

Esbo stads plan för jämställdhet och likabehandling 2023–2025 
innehåller åtgärder för jämställdhet och likabehandling inom tjänster. I 
den här planen är temaområde nr 3 att identifiera de servicebehov 
sexuella minoriteter och könsminoriteter har och att förbättra hur dessa 
personer blir mötta.  I planen ingår också åtgärder för resultatenheterna 
inom sektorn för fostran och lärande, till vilka vi förbundit oss. I 
åtgärderna beskrivs bland annat utbildningsmöjligheter och 
könsneutrala toaletter i läroanstalterna. Navigatorhusets 
ungdomsarbete med regnbågsunga är också en viktig tjänst, som utförs 
i samarbete med Helsinki Pride. (Stadens plan för jämställdhet och 
likabehandling finns på stadens webbplats.) 
 
Enligt den uppdaterade planen Tillsammans som en stark gemenskap 
utvecklar läroanstalterna kanaler där man med låg tröskel kan anmäla 
trakasserier, diskriminering och våld. Läroanstalterna ska ha ett klart 
handlingssätt för att ingripa i mobbning och trakasserier, och även 
eleverna och vårdnadshavarna ska känna till modellen för ingripande. 
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Främjandet av jämställdhet och likabehandling inom den 
grundläggande utbildningen bygger på läroplaner 

Läroplanerna för den grundläggande utbildningen i Esbo definierar 
följande om skolornas verksamhetskultur: Skolan är en lärande 
gemenskap som finns till för eleverna. I Esbo hör det till skolornas 
verksamhetskultur att varje elev blir sedd och hörd och möts med 
respekt. Eleverna får stöd så de kan skapa en positiv bild av sig själva 
som elever och individer. Man uppskattar välvilligt och vänligt 
uppförande och ingriper i osakligt beteende. Målet är att skapa en lugn 
och icke-brådskande atmosfär. Ett positivt samarbete mellan skolans 
vuxna, som uppskattar varandra, utgör ett exempel för eleverna. 
 
Kraven på jämställdhet och likabehandling har sin grund i läroplanen för 
den grundläggande utbildningen. Under grundskoletiden utvecklas 
elevernas uppfattning om sin könsidentitet och sexualitet. Den lärande 
gemenskapen främjar genom sina värderingar och sin praxis 
jämställdheten mellan könen och stöder eleverna i att bygga upp sin 
identitet. Undervisningen är könsmedveten i sitt förhållningssätt. 
Gemenskapen uppmuntrar eleverna att identifiera sina möjligheter och 
att se på olika ämnen, göra val och engagera sig i studier utan 
könsbundna förebilder. Genom att välja ut och utveckla 
inlärningsmiljöer, arbetssätt och undervisningsmaterial skapas synlighet 
för att uppskatta den mänskliga mångfalden. 
 
Dessutom förutsätter läroplanerna att eleverna inte får mobba eller 
diskriminera andra eller äventyra andra elevers trygghet eller hälsa eller 
utsätta skolgemenskapen eller studiemiljön för risker. 
 
I läroplanerna konstateras det också att förebyggandet av mobbning, 
trakasserier, diskriminering och våld samt systematiskt ingripande i dem 
stöder en enskild elevs och hela skolgemenskapens välbefinnande och 
förankring i skolarbetet. 
 
I Esbo stads läroplaner preciseras dessutom att samarbetet med bland 
annat stadens kultur-, ungdoms- och idrottstjänster, församlingar och 
organisationer gör skolornas verksamhet mångsidigare och breddar 
inlärningsmiljöerna. 
 
I grundskolorna i Esbo utarbetas en plan för jämställdhet och 
likabehandling. Skolorna utarbetar en egen plan för jämställdhet och 
likabehandling som görs upp i varje skola utifrån skolans och elevernas 
behov. Planen är ett redskap som främjar verkställandet av jämlikhet 
och motverkar diskrimination i all verksamhet i skolan. Med hjälp av den 
säkerställs att jämställdhet och likabehandling främjas på ett 
systematiskt sätt. Planen skapas i samarbete mellan personal, elever 
och vårdnadshavare.  
Planen bygger på en enkät eller annan kartläggning som gjorts i skolan. 
Den görs för tre år i taget. För varje läsår fastställs delmål, som 
bestäms som en del av läsårsplanen. Hur arbetet framskrider följs 
regelbundet och planen uppdateras vid behov. Skolorna kan också 
bilda en grupp för jämställdhets- och likabehandlingsarbete. 
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Genomförandet av planen följs upp regelbundet och åtgärdernas 
genomslag utvärderas som en del av läsårsbedömningen. På basis av 
utvärderingen fastställs åtgärderna för följande läsår. Genomförandet av 
treårsplanen bedöms som en helhet. Planen för jämställdhet och 
likabehandling är en bilaga till skolans läroplan. 
 
Inskolning och utbildning av personal 

Rektorn för varje skola ansvarar för att skolans personal, elever och 
vårdnadshavare samt skolans samarbetspartner får tillräcklig 
information om skolans jämställdhets- och likabehandlingsarbete, 
planer och god praxis. Rektorn svarar för ledningen av 
kompetensutvecklingen för skolans lärare. 
Skolorna har haft möjlighet att beställa utbildning som anknyter till 
sexualundervisning för personal och elever bland annat av Loisto 
Setlementti och Helsinki Pride. En del av skolorna har utnyttjat 
möjligheten. 
 
Dessutom erbjuds lärarna utbildning om likabehandling bland annat från 
utbudet som ordnas av regionförvaltningsverket, Utbildningsstyrelsen 
och EduHouse. Under läsåret 2023–2024 erbjöds dessutom 
yrkeshögskolan Diakonias webbutbildning ”Moninaisuusosaamisen 
vahvistaminen kasvatus-, opetus- ja ohjaustyössä” (10 studiepoäng), 
som riktar sig till personalen vid undervisningsväsendet och 
småbarnspedagogiken. Under nästa läsår erbjuds utbildningen 
”Moninaisuudesta työyhteisön menestystekijä” som ordnas av HY+ och 
Esbo stads sektor för fostran och lärande. 
 
Gymnasieundervisningen baserar sig på främjande av 
jämställdhet och mänskliga rättigheter  

Grunden för gymnasieundervisningen är respekt för liv och mänskliga 
rättigheter samt människovärdets okränkbarhet. Undervisningen 
baserar sig på de centrala människorättskonventionerna. Under 
gymnasietiden bildar den studerande en strukturerad uppfattning om 
värderingarna och de centrala normerna för de grundläggande och 
mänskliga rättigheterna samt de tillvägagångssätt som främjar dessa. 
Gymnasieundervisningen utvecklar värdekunnandet genom att 
uppmuntra till djupare eftertanke om de egna värderingarna och genom 
att behandla spänningarna mellan de uttalade värderingarna och 
verkligheten. Målet är att främja jämställdhet och likabehandling mellan 
könen samt demokrati och välfärd. 
 
I Esbo blir alla studerande bemötta med respekt. Att man blir bemött 
skapar en positiv upplevelse av att man hör till gymnasiegemenskapen. 
Ett respektfullt bemötande är en central princip som styr undervisningen 
i Esbo. Varje gymnasium diskuterar regelbundet hur var och en av 
gemenskapens medlemmar genomför denna princip i sin verksamhet. 
Genom att agera rättvist, lyssna och höra ger gymnasiets vuxna 
eleverna ett värdefullt exempel på en socialt hållbar gemenskap. 
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Gymnasierna preciserar i sina läroplaner hur man sätter sig in i 
värdegrunden och hur man säkerställer att de gemensamma värdena 
syns i gymnasiets verksamhet. 
 
Enligt 5 a § i lagen om jämställdhet mellan könen (609/1986, ändrad 
genom lag 1329/2014) ansvarar utbildningsanordnaren för att det 
årligen utarbetas en jämställdhetsplan för varje läroanstalt i samarbete 
med personalen och de studerande. 
Enligt 6 § 2 mom. i diskrimineringslagen (1325/2014) ska 
utbildningsanordnaren se till att läroanstalten har en plan för de 
åtgärder som behövs för att främja likabehandling. 
 
Åtgärder samt inskolning och utbildning av personalen 

Regnbågsinformation gör det lättare att förstå människors och familjers 
mångfald och främjar likabehandling. Därför har den tryggats i 
läroplanerna som en del av främjandet av jämställdhet och 
likabehandling. De planer för jämställdhet och likabehandling som 
gymnasierna utarbetat i Esbo ingår sedan läsåret 2024–2025 som 
bilaga till läsårsplanen. Planen är ett redskap som främjar verkställandet 
av jämställdhet och motverkar diskrimination i all verksamhet i 
gymnasiet. Med hjälp av planen säkerställs att jämställdhet och 
likabehandling främjas i gymnasierna på ett systematiskt sätt. 
  
Planen skapas i samarbete mellan personal, studerandena och 
vårdnadshavare. Den skapas för tre år i taget och för varje läsår eller 
termin ställs delmål. Hur arbetet framskrider följs regelbundet och 
planen uppdateras vid behov.  
Gymnasierna erbjöds likabehandlingsutbildning av Helsinki Pride 
hösten 2023. Dessutom ordnades på våren en utbildning för 
gymnasiernas rektorer om hur regnbågsunga kan beaktas i gymnasiet. 
Som utbildare fungerade Kasper Kivistö, erfarenhetsexpert vid Helsinki 
Pride 2024-sammanslutningen. Rektorerna har också fått 
regnbågsklistermärken att fästa på bärbara datorer som ett tecken på 
en trygg vuxen. I vissa gymnasier beställdes klistermärken till hela 
personalen. Regnbågstemat har också varit synligt i gymnasiernas 
verksamhet, till exempel i samband med jämlikhetsveckorna. 
 
Lärarna har fått inbjudningar till olika utbildningar, såsom ett 
webbinarium som ordnas hösten 2024 av Seta. I webbinariet behandlas 
förebyggande av och ingripande i hatbrott mot regnbågsunga i 
skolvärlden. Det ordnas också fortbildning för att utveckla en jämställd 
och jämlik inlärningsmiljö. Vi utreder för närvarande hur man ordnar 
utbildning för kontaktpersoner för trakasserier i gymnasierna. 
 
Enligt en kartläggning som gjordes våren 2024 har varje finskt 
gymnasium i Esbo könsneutrala toaletter. Också i samband med de 
flesta idrottslokaler finns det könsneutrala omklädningsrum eller 
möjlighet att ordna sådana. Största delen av gymnasierna tillämpar 
principerna för trygga rum, och även i de övriga gymnasierna är det 
under arbete. 
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Inom kommunikation och marknadsföring har särskild uppmärksamhet 
ägnats åt att bilderna visar mångfalden bland människor. 
 
Läroanstaltsgemenskaper främjar aktivt jämlikhet 

I skolor och läroanstalter ordnar personal och elever olika evenemang, 
tillställningar och bland annat temaveckor som handlar om jämställdhet, 
likabehandling och regnbågstema. 
 
Även gemenskapshandledarna vid skolorna och läroanstalterna i Esbo  
har främjat bemötandet av samt välbefinnandet och samhörigheten 
bland regnbågsunga genom att ordna verksamhet med regnbågstema 
vid läroanstalterna. 

 
Beslutshistoria 
 
Nämnden för fostran och lärande 25.9.2024 § 173 
 
Förslag Föredragande 
 Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 

 
Nämnden för fostran och lärande ger ett utlåtande enligt 
redogörelsedelen om ledamot Peppi Seppäläs och 24 andra ledamöters 
motion 20.5.2024 om att varje ung person har rätt till en trygg skolstig 
och om att Esbo måste satsa på att möta regnbågsunga och främja 
deras välbefinnande i skolan. 
 

Beslut 
Nämnden för fostran och lärande 
 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 

Nämnden Svenska rum 26.9.2024 § 74 
 
Förslag Föredragande 

Direktören för sektorn för fostran och lärande Harri Rinta-aho 
  
Nämnden Svenska rum ger ett utlåtande enligt redogörelsedelen om 
ledamot Peppi Seppäläs och 24 andra ledamöters motion 20.5.2024 om 
att varje ung person har rätt till en trygg skolstig och om att Esbo måste 
satsa på att möta regnbågsunga och på deras välbefinnande i skolan. 
  

Beslut 
Nämnden Svenska rum 
Förslaget godkändes enhälligt. 
 

 
Beslutshistoria 
 

 
Stadsstyrelsen 28.10.2024 § 269 

 



 
 
Esbo stad Protokoll  66/70 
 
Fullmäktige § 111 18.11.2024 
 
 
 

 

 
 

Förslag Föredragande 
 Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsedelen för 
kännedom som svar på ledamöterna Peppi Seppäläs och Janne 
Hirvasvuopios m.fl. motion 20.5.2024 om att varje ung person har rätt till 
en trygg skolstig och att Esbo måste satsa på att möta regnbågsunga 
och på deras välbefinnande i skolan och konstaterar att motionen är 
slutbehandlad. 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

6 Äänestyslistat § 111 
 
Tilläggsmaterial 

- Valtuustoaloite Turvallinen koulupolku on jokaisen nuoren 
oikeus - Espoon panostettava sateenkaarinuorten kohtaamiseen 
ja hyvinvointiin kouluissa 

- Espoon nuorisovaltuuston lausunto valtuustoaloitteeseen 
turvallisesta koulupolusta 

 
För kännedom 
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§ 112 
Motioner och frågor inlämnade vid sammanträdet 
 
 
Redogörelse  

Ordföranden konstaterade att följande motioner enligt I delen 1 kap. 7 § i 
förvaltningsstadgan lämnats till stadsstyrelsen för beredning: 
  
– Ledamot Kajava m.fl. föreslår: ”Motion för att beakta företagarnas och 
företagsverksamhetens fortsättning vid planändringar” 
– Ledamot Nevanlinna m.fl. föreslår: ”Motion för att utarbeta anvisningar 
för ett fågelsäkert byggande” 
– Ledamot Lindholm m.fl. föreslår: ”Motion om ändring av urvalskriterierna 
för språkbadsundervisning i svenska” 
– Ledamot Hopsu m.fl. föreslår: ”Motion om att utveckla fortsatta 
studievägar för utbildning som handleder för examensutbildning (HUX)” 
  
Ordföranden konstaterade dessutom att tre frågor hade lämnats in under 
mötet: 
 

- Fråga om trafikbuller vid Västerleden och bullerstängsel i Westend och 
Hagalund (Löyttyniemi Meri) 

- Fråga om att stoppa ultrasnabbvaror i skolor och daghem (Seppälä 
Peppi) 

- Fråga om samordning av tidtabellerna för kollektivtrafiken med skolornas 
scheman (Karimäki Johanna) 

 
 
Beslut 

Fullmäktige: 
Fullmäktige lämnar motionerna och frågorna till stadsstyrelsen för 
beredning. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 100, § 101, § 106, 
§ 107, § 108, § 109, § 110, § 111, § 112 
 
Förbud mot ändringssökande  
 
I ovan nämnda beslut som gäller endast beredning eller verkställighet får ändring inte sökas enligt 
(410/2015) 136 § i kommunallagen. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 102, § 103, § 
104, § 105 

 

Kommunalbesvär 
Ändring i ovan nämnda beslut av stadsfullmäktige kan sökas genom besvär.  

Ändring i beslutet får sökas av den som beslutet avser, den vars rätt, skyldighet eller fördel direkt 
påverkas av beslutet (part) samt av kommunmedlemmarna. 

Ändring får sökas på den grund att beslutet har tillkommit i felaktig ordning, den myndighet som 
fattat beslutet har överskridit sina befogenheter eller beslutet annars strider mot lag. 
 

Besvärsmyndighet 

Ändring i beslut söks hos Helsingfors förvaltningsdomstol. 
 

Besvärstid 

Ändring skall sökas inom 30 dagar från delfåendet av beslutet. 
 

Delfående 

En part anses, om inte annat kan påvisas, ha fått del av beslutet sju dagar efter det att brevet 
avsänts eller vid den tidpunkt som framgår av mottagningsbeviset eller av ett särskilt 
delgivningsbevis.  

En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att protokollet publicerats i det 
allmänna datanätet. 

Dagen för delfåendet eller den dag då beslutet publicerats beaktas inte vid uträkningen av 
besvärstiden.  
 

Besvärsskrivelsens innehåll 

I den till besvärsmyndigheten riktade besvärsskrivelsen skall uppges 

- det beslut som överklagas 
- till vilka delar beslutet överklagas och de ändringar som yrkas i beslutet  
- grunderna för yrkandet 
- ändringssökandens namn och hemkommun 
- postadress och telefonnummer för meddelande i ärendet till ändringssökanden. 

 

Besvärsskrivelsen skall egenhändigt undertecknas av ändringssökanden, en laglig företrädare eller 
ett ombud. Om ändringssökandens talan anförs av en laglig företrädare eller ett ombud eller om 
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besvärsskrivelsen uppsatts av någon annan person, skall i besvärsskrivelsen uppges också denna 
persons namn och hemkommun. 

Till besvärsskrivelsen skall fogas 

- det beslut som överklagas, i original eller som kopia 
- bevis över dagen för delfåendet eller annan utredning över från vilken dag besvärstiden 

skall räknas, samt 
- de handlingar som ändringssökanden önskar åberopa som stöd för sitt yrkande, om de inte 

redan tidigare tillställts myndigheten. 
 

Inlämning av besvärsskrivelsen 

Besvärsskrivelsen skall inom utsatt tid tillställas Helsingfors förvaltningsdomstol under adress: 

Helsingfors förvaltningsdomstol, registraturen 
Banbyggarvägen 5, 00520 Helsingfors 
 
Telefon  029 56 42000 
Fax  029 56 42079 
E-post:  helsinki.hao@oikeus.fi 
Ämbetstid  8.00–16.15 
 
Besvär kan anföras även via förvaltnings- och specialdomstolarnas e-tjänst på adressen 
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet 

Besvärsskrivelsen kan på egen risk sändas per post eller med bud. Anlitas posten skall 
besvärsskrivelsen avsändas i så god tid att den hinner fram den sista dagen av besvärstiden före 
ämbetstidens slut. 

På eget ansvar kan besvärsskrivelsen också sändas per fax eller e-post inom den utsatta tiden. En 
handling som ska sändas inom utsatt tid ska före utgången av den utsatta tiden tillställas 
rättskipningsmyndigheten så att handlingen finns tillgängligt för myndigheten i mottagarapparaten 
eller datasystemet.  
 

Avgift för behandling av besvär 

Av ändringssökanden tas en rättegångsavgift ut med stöd av lagen om domstolsavgifter 
(1455/2015). Ytterligare information om avgiften lämnas av besvärsmyndigheten. Mer information 
om besvärsavgiften ges av besvärsmyndigheten och på domstolsväsendets webbplats. 
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